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Drage kolegice i kolege, poπtovane gospoe i gospodo, dragi prijatelji AMACIZ-a,

Kako Êe ovaj broj Glasnika izaÊi u vrijeme kada se veÊ mogu uputiti Ëestitke povodom BoæiÊa i Nove godine, æelim od svega srca sve 
najbolje uz puno zdravlja svima Vama i Ëlanovima Vaπih obitelji sve najbolje u 2007. godini. To isto æelim i naπem druπtvu AMACIZ, 
svim onima koji nesebiËno rade za naπ AMACIZ, za Glasnik, za sve sekcije - zbor, likovnu, planinarsku, sportsku i inovacijsku.
Ovim putem æelim zahvaliti i bivπoj upravi AMACIZ-a koja je vrlo uspjeπno sve vodila i dovela do toga da smo kao druπtvo poznati i 
priznati kao najjaËe AMAC - druπtvo na naπem SveuËiliπtu.
Vidimo se na Skupπtini u veljaËi 2007.

Vaπa nova predsjednica AMACIZ-a

Prof.dr.sc. Jasenka JelenËiÊ

RijeË urednice

Evo i jesenskog broja koji Êe i u elektroniËkoj verziji krasiti novodobiveni ISSN. Tako 
Êemo biti kategorizirani i prepoznati i u virtualnom svijetu. Ovaj Êe se broj sadræajem 
neπto razlikovati od prethodnih, jer imamo gosta urednika. To je naπ umirovljeni, ali 
ne i umireni, profesor Emir HodæiÊ, organizator proslave 50. obljetnice upisa  njegove 
generacije studenata, danas poznatih imena hrvatske znanosti i gospodarstva. Neki 
od njih svojim Êe prilozima dati drukËiju dimenziju naπem Glasniku. Nadam se da 
Êe Vas zanimati, posebice starije generacije koje se redovito sastaju. A moæda bude 
poticajno i za vas mlae, pokuπajte se organizirati, vidjet Êete kako je lijepo susresti 
se nakon kojeg desetljeÊa i prisjetiti se studentskih dana i svojih profesora. 
Zbog navedenog razloga u ovom broju nema predstavljanja naπih zavoda, ali u 
iduÊem nastavljamo sa Zavodom za organsku kemiju i Zavodom za anorgansku 
kemijsku tehnologiju i nemetale. I tako redom, barem do promjene urednika. 
O Fakultetu, njegovim stremljenjima i moguÊnostima, njegovoj prepoznatljivosti i 
ulozi u akademskoj zajednici razgovaramo s naπim dekanom, prof. dr. sc. Antunom 
GlasnoviÊem. 
Kako naπe SveuËiliπte konaËno ima kormilara predstavljamo Vam i novoizabranog 
rektora, prof. dr. sc. Aleksu Bjeliπa uz æelju da sveuËiliπni brod vodi sigurno do mirne 
luke. 
U  godini posveÊenoj nobelovcu Vladimiru Prelogu ni ovaj broj ne moæe proÊi 
bez novih dogaaja vezanih uz tu veliku obljetnicu. Donosimo kratko izvjeπÊe o 
znanstveno-struËnom skupu “Vladimir Prelog i hrvatska kemija” koji se odræao 12. 
i 13. listopada 2006. u velikoj predavaonici Fakulteta kemijskog inæenjerstva i 
tehnologije i PLIVI d.d.
Naravno, tu su i neizostavne rubrike o radu naπih sekcija, osvrti, izvjeπÊa s Fakulteta 
(opet se nitko nije javio s izvjeπÊem o radu svoje institucije), sponzorstva i, naæalost, 
nekrolozi.  
Premda ovo piπem polovicom listopada, ne mogu jamËiti da Êete broj Ëitati u ovoj 
godini, jer ovisimo o dobroj volji i raspoloæivu vremenu naπeg sponzora. 
Stoga Vam u ime uredniπtva veÊ danas æelim sretan BoæiÊ i uspjeπnu 2007. Uspjeh 
æelim ponajprije Glasniku i nadam se da Êe uskoro izlaziti osvjeæen i zanimljiviji pod 
okom novoga urednika.

Marija Kaπtelan Macan
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SA SVEU»ILI©TA

Prof. dr. sc. Aleksa Bjeliπ, novi rektor SveuËiliπta u Zagrebu

Aleksa Bjeliπ roen je 2. veljaËe 1947. u Rijeci. Na Prirodoslovno-matematiËkom 
fakultetu SveuËiliπta u Zagrebu 1970. je  diplomirao fiziku, magistrirao 1974., te 
1978. doktorirao tezom Strukturne nestabilnosti u jednodimenzionalnim vodiËima. 
Na Institutu za fiziku radio je 1971. - 88. napredujuÊi u znanstvenim zvanjima i obav-
ljajuÊi rukovodeÊe poloæaje (podpredsjednik Znanstvenog vijeÊa,  te vrπitelj duænos-
ti direktora Instituta). Od 1988. je na Zavodu za teorijsku fiziku FiziËkog odsjeka  
PMF-a, gdje je 2003. izabran u trajno zvanje redovitog profesora.  Ubrzo po dolasku 
na PMF preuzima viπe rukovodeÊih duænosti na fakultetu i SveuËiliπtu pa je dekan 
PMF-a 2000. - 2002., Ëlan Nacionalnog vijeÊa za visoku naobrazbu 2001. - 2005. 
te prorektor za znanost i razvoj SveuËiliπta u Zagrebu  2002. - 2006.  Za rektora je 
izabran potkraj listopada 2006. godine. Njegova su znanstvena istraæivanja teorij-
skog karaktera i pokrivaju razliËite probleme fizike kondenzirane materije, uglavnom 
u sustavima reducirane dimenzije. Objavio je viπe od 70 znanstvenih radova prete-
æito u meunarodno citiranim Ëasopisima. 
PoznavajuÊi sposobnosti, sustavnost i upornost profesora Bjeliπa uvjereni smo da Êe 
naπe SveuËiliπte voditi prema sve viπoj kvaliteti. 

PREDSTAVLJAMO USPJE©NE KOLEGE

Prof. dr. sc. Antun GlasnoviÊ dekan Fakulteta kemijskog inæenjerstva i tehnologije

Proπla je godina dana od izbora novoga dekana 
naπeg Fakulteta. I, evo oËekivanog razgovora koji 
Êe Ëitateljima pribliæiti profesora GlasnoviÊa kao 
zaljubljenika u Fakultet i svoju struku, ali i kao gor-
ljiva πportaπa, obiteljskog Ëovjeka i ljubitelja ljepote.  
A iznio je i neke vrlo zanimljive prijedloge o radu 
AMACIZ-a.

Antun GlasnoviÊ roen je u Zagrebu 6. prosinca 
1948. gdje se i πkolovao. Na  Kemijsko-tehnoloπkom 
odjelu Tehnoloπkog fakulteta diplomirao je 1972., na 
istom fakultetu pod vodstvom prof. M. Hraste magis-
trirao 1974. i doktorirao 1980. U danaπnjem Zavodu 
za mehaniËko i toplinsko procesno inæenjerstvo radi 
od 1972. napredujuÊi u zvanjima, da bi 2003. bio 
izabran u zvanje redovitog profesora.
U nastavnom radu sudjeluje od 1973. kao asistent, 
a nakon izbora u zvanje docenta (1982.) izvodi nas-
tavu kolegija tehnologije keramike i vatrostalnih ma-
terijala, operacije kemijske industrije I i II, tehnoloπke 
operacije, fenomeni transporta. Od 1987/88.  
nositelj je kolegija mehanika fluida, te zatim prijenos 
tvari i energije, reologija, toplinsko procesno inæe- 
njerstvo. Na poslijediplomskom studiju Kemijsko in-
æenjerstvo predaje prijenos tvari i energije i dinamiËko 
modeliranje procesa dubinske filtracije. Bio je voditelj  
tridesetak diplomskih radova, Ëetiri magistarska rada 
i triju disertacija. 
Aktivno je sudjelovao u radu organa upravljanja 
Fakulteta, viπe povjerenstava, te kao predsjednik 
Sportskog druπtva “TEHNOLOG” i proËelnik Sportske 
sekcije AMACIZ-a.
U razdoblju od 1999. - 2001. predsjednik je kemi-
jsko inæenjerske sekcije HDKI-a, od 2001. - 2005. go-
dine bio je  predsjednik HDKI, a sada je na duænosti 
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dopredsjednika. Od prosinca 2002. do 2005. obav-
ljao je  duænost prodekana, a  dekan FKIT-a je od 1. 
listopada 2005.
Æivi u skladnom braku i otac je triju kÊeri.

Zaπto si izabrao kemijsko inæenjerstvo kao svoje podruËje rada?
U poËetku sam mislio da je to posve sluËajno jer nam 
je u vrijeme dok sam bio student  pojam kemijsko in-
æenjerstvo bio nejasan. Naziv kemijski inæenjer ili in-
æenjer kemije stavljali smo pod zajedniËki nazivnik. 
Meu prvima koji mi je ukazao na to, naravno, nakon 
mog mentora diplomskog rada doc. Marina Hraste 
(danas akademik), bio je zaËudo, prof. Domainko 
koji nam je predavao ekonomiku industrijskih po-
duzeÊa, πto mi je bio i zadnji ispit na studiju. Bilo 
je to u sijeËnju 1972. na samom ispitu i kao danas 
sjeÊam se njegovih rijeËi koje je izgovorio jednoj ko-
legici isprovociran njezinim odgovaranjem: “Pa, vi 
niste inæenjeri kemije, vi ste kemijski inæenjeri! Vi Êete 
voditi kemijske procese! Inæenjeri kemije se πkoluju na 
PMF-u!” U to vrijeme kemijsko inæenjerstvo se stidljivo 
nametalo, jer nakon utemeljitelja kemijsko inæenjerske 
nastave na KTS-u Rikarda Podhorskog, bila je samo 
πaËica nastavnika koja se bavila istraæivanjima iz  
podruËja kemijskog inæenjerstva. Bili su to docenti 
Marin Hraste, Darko Skansi, Emil Pajc, Zoran Gomzi 
je bio asistent, a poËetkom 1970-ih doπle su asisten-
tice Stanka ZrnËeviÊ, –ura VasiÊ-RaËki, a neπto kas-
nije i ja. U Sisku su u to vrijeme bili docenti Egon 
Bauman, Juraj BoæiËeviÊ, Ivica ©tern te asistenti Æarko 
OlujiÊ i Æelimir Kurtanjek. No, vratit Êu se ipak u stu-
dentske dane. Tehnoloπki fakultet upisao sam nakon 
zavrπene Kemijske tehniËke πkole koja je u to vrijeme 
πkolovala izvrsne kemijske tehniËare. Ja sam bio  
jedan od takvih. Nisam bio odlikaπ, ali sam zato “ras-
turao” u kemijskom i tehnoloπkom raËunanju. Starije 
generacije se dobro sjeÊaju da su kolegiji Kemijsko 
raËunanje i Osnove kemijskog inæenjerstva bili kolegi-
ji koje je predavao prof. Ivan LovreËek, dugogodiπnji 
predstojnik Zavoda za anorgansku kemijsku tehnolo-
giju. BuduÊi da su u to vrijeme Hraste i Skansi bili joπ 
asistenti, bio je i v.d. predstojnik Zavoda za kemijsko 
inæenjerstvo (danas Zavod za mehaniËko i toplinsko 
procesno inæenjerstvo), tako da su asistenti ova dva 
zavoda na neki naËin bili ukljuËeni u nastavu oba 
zavoda. Ja sam izuzetno volio raËunati, tema mog 
diplomskog rada pod mentorstvom Marina Hraste 
zahtijevala je vrlo dobro znanje matematike i statis-
tike, i ja sam tu vidio sebe. Pored toga, odrastao sam 
u obrtniËkoj obitelji tako da sam od djetinjstva bio i 
tehniËki potkovan. 
Moje je zapoπljavanje na Zavodu za kemijsko in-
æenjerstvo na neki naËin kuriozitet. Naime, moj 
prvi ispit na Kemijsko tehnoloπkom studiju bio je iz  
kolegija Kemijsko raËunanje. Kako sam veÊ naveo taj 
kolegij mi je savrπeno leæao. Pismeni ispit trajao je 
Ëetiri sata, a ja sam veÊ nakon sat i pol ustao da bih 
predao zadaÊu. Kolegica koja je sjedila pored mene 

povukla me za vestu i doslovno prisilila da ostanem 
joπ na ispitu kako bih joj pomogao. To je primijetio 
tadaπnji asistent Emir HodæiÊ (danas moj pouzdani 
suradnik i prijatelj) i rekao mi da predam zadaÊu, 
a usput je u zapisniku uz moje ime stavio crnu toË-
kicu. BuduÊi da usmenog ispita nije bilo svi koji su 
poloæili ispit predali su indeks za upis ocjene. Svi su 
indeksi s upisanom ocjenom bili vraÊeni osim moga. 
Sav prestraπen upitao sam zavodsku Ëinovnicu πto je s 
mojim indeksom. Odgovorila mi je da se moram javiti 
profesoru LovreËeku. Njegove su rijeËi bile sljedeÊe: 
“Kolega, Vi ste se nepristojno ponaπali na ispitu. To 
nije razlog da Vas sruπim na ispitu, ali umjesto ocjene 
odliËan dobili ste vrlo dobar. Ovakvim ponaπanjem  
ne Êete prosperirati  na ovom Fakultetu”.
Ovo bi bila i moja poruka, da i neugoda, da ne kaæem 
bol mogu biti poticaj za stvaralaπtvo u vrijeme kad 
se smatra da odrastanje treba biti sretno pod svaku  
cijenu i da ga treba omotavati laænim optimizmom.

©to ti je u radu sa studentima najdraæe?
Volim raditi sa studentima, bez obzira je li rijeË o 
predavanjima, ispitima, voenju diplomskih, magis-
terija ili doktorata, ili pak neobveznom druæenju na 
Tehnologijadama, Sportskim susretima AMACIZA, na 
proslavama diplomskih. ©to staviti na prvo mjesto? 
Sve ima svoje draæi. Ne mogu zaboraviti razdoblje 
kada sam bio asistent. Bio je to puno neposredniji 
odnos, bilo da se radilo o kolokvijima i konzulta- 
cijama, ili natjecanjima na zagrebaËkim Tehnolo- 
gijadama sedamdesetih i osamdesetih godina upravo 
minulog stoljeÊa. I danas najbolje kontakte imam s 
naπim studentima iz mog asistentskog razdoblja. Ipak, 
mislim da sam najljepπe trenutke druæenja sa studen-
tima doæivio na Tehnologijadama za vrijeme Jugo-
slavije i danas u domovini Hrvatskoj, na kojima sam 
se zajedno s njima kao aktivni nogometaπ i joπ uvijek 
stolnotenisaË, ili kao voa ekipe, borio za πto bolji 
uspjeh i plasman naπeg Fakulteta. Imao sam tu sreÊu 
da sam nebrojeno puta s njima oduπevljeno proslav-
ljao pobjede nakon dramatiËnih utakmica. Nemate 
pojma koliko oni vole naπ Fakultet. Joπ uvijek, iako su 
diplomirali prije nekoliko godina, Goga, Deps, Irena, 
Mrki, Josip i, neka mi se ne zamjeri, ako sam nekoga 
zaboravio, uzimaju neplaÊeni dopust samo da bi opet 
prisustvovali Tehnologijadi makar i na samo jedan ili 
dva dana. Mislim da su me studenti prepoznali kao 
nastavnika koji æivi s njima, koji razumije njihove 
probleme, koji zna πto im oplemenjuje studentski æivot 
i koji je uvijek dobronamjeran prema njima. Naravno, 
ne mislim da sam ja jedini koji prihvaÊa studente na 
taj naËin. VeÊina nastavnika isto tako razmiπlja, ali 
moæda nisu u prilici da tako neposredno komuniciraju 
sa studentima kao πto je to primjerice Tehnologijada.   
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U svom dekanskom programu nisi bio revolucionaran, ali kao 
dekan pokazujeπ Ëvrstinu i odreπitost. Jesi li pobornik polaganih, 
ali stalnih koraka naprijed?
©to znaËi biti revolucionaran, a treba postaviti i pi-
tanje koje su posljedice revolucionarnosti? 
Da, u svom predloæenom programu nisam bio revolu-
cionaran. Povijest govori da oni koji provode revolu-
ciju, sami postaju ærtve sljedeÊe revolucije. No, narav-
no to nije razlog moje nerevolucionarnosti. Joπ kao 
prodekan sam spoznao, a i svi oni pa i Ti, koji su 
bili dekani jako dobro znadu da za neke i najmanje 
promjene treba podrπka SveuËiliπta i MZO©-a.
Daleko sam od toga da vjerujem u revolucionarne 
metode. Po prirodi sam tradicionalan, vjerujem u neke 
stare dobre vrijednosti koje ne treba mijenjati zato πto 
je neπto drugo “u modi”. U svom sam programu nagla-
sio, da iako ne pripadam mladoj generaciji (zapravo 
pripadam meugeneraciji), joπ uvijek uËim od starijih, 
i siguran sam da su Fakultetu potrebni i mladi i stari 
nastavnici, i da nema napretka bez njihove suradnje. 
Zanos, polet i ambicija, ali pod istim nazivnikom, 
iskustvo i mudrost. Kad govorim o starima i mladima, 
taj odnos postavljam komparativno, ne nalazeÊi bolje 
termine, a zapravo smatram da ljepota, πirina duha i 
pravo autentiËno znanje nemaju godina.
Meutim, iako nisam najavio revoluciju, ipak zajedno 
s prodekanima i svim nastavnicima provodimo neπto 
novo, a to je studiranje u skladu s Bolonjskim sustavom. 
Istina, to je  joπ uvijek na neki naËin hibrid izmeu 
starog i novog naËina studiranja, no mislim da smo 
zahvaljujuÊi izuzetnom angaæmanu svih nastavnika i 
Uprave Fakulteta na pravom putu. »vrstina i odreπitost. 
Pa to mora biti odlika svakog dekana ukoliko æeli voditi 
fakultet, ako æeli ostvariti ono πto je zacrtao. Oni koji me 
dobro poznaju znadu da sam osoba koja puno ne “filo-
zofira”, veÊ da mi je svojstvena konkretnost i praktiËnost. 
Siguran sam da Êu svojim stilom voenja Fakulteta zajedno 
sa svojim izuzetno kvalitetnim prodekanima profesoricom  
Vesnom TomaπiÊ i profesorom Stankom Kurajicom  
postaviti FKIT na mjesto koje mu i pripada u sveuËiliπnoj 
zajednici.

©to ti je cilj postiÊi do kraja svoga dekanskoga mandata?
Uz svakodnevne djelatnosti koju uprava obavlja, od 
prvog dana mojega mandata pokrenuo sam zajedno 
s prodekanima intenzivne aktivnosti u nekoliko smjero-
va u svrhu poveÊanja vlastitih prihoda, ne samo putem 
znanstvenih projekata koje financira MZO©. Neki 
dan smo dobili podatak da su tehniËki fakulteti za 
svoju djelatnost u 2005. financirani sa samo 31 % od 
strane MZO©-a. Dakle, poveÊanje vlastitog prihoda 
je nuænost. Zbog toga smo animirali naπe najpoznati-
je tvrtke, INU, PLIVU, DIOKI, kojima smo ponudili 
znanstvenu, struËnu i obrazovnu suradnju. Imamo 
veÊ odreenih rezultata i oËekujemo da Êe veÊina 
ponuenih projekata u sljedeÊoj godini biti i realizira-
na. Osim toga, iako je Fond za energetsku uËinko- 
vitost i zaπtitu okoliπa raspisao natjeËaj za struËne  

projekte u vrijeme kolektivnih godiπnjih odmora, us-
pjeli smo organizirati znatan broj naπih nastavnika 
te smo prijavili dvadesetak projekata iz podruËja 
energetske uËinkovitosti i zaπtite okoliπa. Ono πto je 
izuzetno vaæno, veÊinu tih projekata predloæili su mlai 
nastavnici. U jedno sam siguran. Naπi profesori i do-
centi imaju znanja, ali naæalost to znanje je na neki 
naËin pasivno i zbog toga je potrebno napraviti oπtar 
zaokret. Kroz proteklu godinu svoga mandata uvjerio 
sam se da pojedini  fakulteti tehniËkog podruËja izvode 
struËne projekte koji bi po tematici u potpunosti, ili ba-
rem u veÊem dijelu pripadale naπem fakultetu, i na taj 
nam naËin uzimaju kruh. Isto tako uvjerio  sam se da, 
iako su svjesni da ne mogu bez naπih ljudi, to nikako ne 
æele priznati i onemoguÊuju naπu afirmaciju. Poznato 
je da nam se ne dopuπta ulazak u Komoru inæenjera 
i arhitekata, da zbog toga kemijski inæenjeri ne mogu 
steÊi status ovlaπtenog inæenjera. Miπljenja sam da se 
samo agresivnom ponudom struËnih projekata moæemo 
izboriti za status koji nam zasluæeno pripada.
Vrlo vaæno mjesto u afirmiranju naπeg Fakulteta pri-
donosi i organiziranje za naπu i meunarodnu javnost 
atraktivnih skupova. U tom smislu naπ je Fakultet bio  
organizator meunarodnog skupa “Young investiga-
tors seminar of analytical chemistry”, koji je odræan u 
srpnju u naπim prostorima. Na skupu je  sudjelovalo 
viπe od pedeset mladih istraæivaËa iz zemalja srednje 
Europe. U listopadu je odræan 9. meunarodni skup 
“©kola ionske kromatografije”, opet u organizaciji 
naπeg Fakulteta. Takoer u listopadu naπ je Fakultet 
kao suorganizator pod pokroviteljstvom Hrvatskog 
sabora i MZO©-a organizirao znanstveni skup u okviru 
obiljeæavanja 100-te obljetnice roenja nobelovca 
Vladimira Preloga. Skup je odræan u naπim prostori-
ma, a na skupu su kao pozvani predavaËi sudjelovali 
izravni suradnici slavnog nobelovca, te veliki broj 
istraæivaËa s fakulteta i instituta. U isto vrijeme FKIT 
je kao suvoditelj s MZO©-om organizirao i radionicu 
industrijske biotehnologije, i sve su naznake da Êe se 
na naπem fakultetu ustrojiti Centar za industrijsku mi-
krobiologiju.
Uz navedene aktivnosti vrlo smo aktivni na SveuËiliπtu i 
u VijeÊu tehniËkog podruËja, gdje smo stekli odreeni 
autoritet tako da se o naπem Fakultetu govori s 
odreenim poπtovanjem. Barem je to moj dojam. 
Naravno, nisam zaboravio naπu osnovnu djelatnost, 
a to je nastava. Siguran sam da Êe se novi sustav 
izvoenja nastave u potpunosti postaviti na noge. 
Za to su potrebna financijska sredstva, ali i prostor 
s kojim neki Zavodi oskudijevaju. U tom smjeru smo 
takoer pokrenuli odreene akcije na SveuËiliπtu. To 
nije jednostavno, cjelovito rjeπavanje prostora je du-
gotrajan proces. Nadam se da Êe u mome mandatu 
biti izvedene sve predradnje koje Êe biti osnova za 
osiguranje prostornih kapaciteta nuænih za uspjeh i 
kvalitetno izvoenje cjokupne djelatnosti FKIT-a.          
Isto tako oËekujem da Êe do kraja moga mandata od 
Nacionalnog vijeÊa za znanost  biti prihvaÊeni svi 
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predloæeni poslijediplomski doktorski studiji za koje 
za sada imamo samo dopusnice.
Uvjeren sam da Êe se sve to ostvariti.

U AMACIZ-u si aktivan od samih poËetaka, kao izvrstan bariton 
u zboru i kao joπ bolji stolnotenisaË i dugogodiπnji organizator 
πportskih susreta. ©to te veæe uz AMACIZ?

sjednice proπirenog Upravnog odbora, na koje bi tre-
balo pozvati poznate osobe iz naπe struke, koje bi svo-
jim prijedlozima osvjeæili naπe izvrsno organizirane, 
ali ipak ustaljene aktivnosti. Ja nemam konkretnog 
prijedloga. Pada mi na pamet ideja da bi se trebalo 
povremeno druæiti s drugim AMAC-ima. Iako smo im 
uzor, moæda ipak neπto i nauËimo od njih.

AMACIZ-ova zlatna ribica æeli Ti ispuniti tri æelje. Koje?
Drago mi je da AMACIZ ima svoju zlatnu ribicu, πto 
znaËi da Êe joπ niz godina uspjeπno djelovati. Ako mi 
je ponueno da zaæelim tri æelje, sa zadovoljstvom Êu 
ih izreÊi.
Prva mi je æelja da AMACIZ joπ puno, puno godina 
ima svoju zlatnu ribicu.
Druga mi je æelja da AMACIZ i nadalje vode ljudi 
kao πto je bio professor emeritus Branko Kunst i pro-
fesorica ©tefica Cerjan StefanoviÊ, jer to je jamstvo da 
je Druπtvo koje ima predsjednike takve kvalitete uvijek 
izvrsno funkcionirati, i da Êe se saËuvati ravnoteæa 
izmeu znanosti, struke i ljubavi prema umjetnosti, 
prirodi i πportu. Po mom sudu to bi trebala biti odlika 
svakog pravog intelektualca.
TreÊa æelja? Neka bude za moju duπu.
Potpuno sam siguran, πto ne bih poæelio. Niπta mate-
rijalno jer mislim da me ono ne bi uËinilo sretnim. 
Poæelio bih, buduÊi da sam roen u Stenjevcu, starom 
zagrebaËkom naselju u obrtniËkoj obitelji janjevaËkog 
podrijetla, doslovno i preneseno da se barem u trago- 
vima saËuvaju tradicionalne vrijednosti, da se zaustavi 
grandomanija, teror automobila i zgrada nad zele-
nim povrπinama i djeËjim igraliπtima, jer kako kaæe 
pjesnikinja: 
“Kako naÊi pravi put / kad na raskriæju viπe nema 
raspela”.

Dragi dekane, u ime uredniπtva i Ëitatelja zahvaljujem 
Ti na iskrenom i pobudnom razgovoru.

Razgovarala: 
Marija Kaπtelan-Macan    

Od malena sam volio glazbu. Joπ kao osmoπkolac 
svirao sam u tamburaπkom zboru, a svirao sam i usnu 
harmoniku prije nego πto sam krenuo u πkolu. Ali, iznad 
svega volio sam sport, nogomet na prvom mjestu.  
Aktivno sam igrao nogomet i naravno stolni tenis. Volio 
sam igrati rukomet, tenis, dobivao sam i nagrade na 
πahovskim turnirima. Joπ kao student organizirao sam 
malonogometne turnire, gotovo uvijek sam bio pred-
sjednik natjecateljske komisije na Tehnologijadama. 
Svoje golemo iskustvo s uæitkom sam primijenio pri 
organiziranju Sportskih susreta AMACIZ-a. Ne mogu 
zaboraviti moje Ëlanstvo u pjevaËkom zboru. Mislim 
da bih i danas mogao nabrojati nas trinaest koji su 
doπli na prvu probu zbora. Uspio sam redovito dola-
ziti godinu i pol, ali sam ipak izabrao stolni tenis.
Po prirodi sam jako nostalgiËan i ponovni susret s 
kolegama, zaboravljenim prijateljima iz studentskih 
dana budi sjeÊanja i upotpunjuje moj æivot. Uz to 
jako sam privræen naπem Fakultetu i izuzetno mi je 
stalo da se o njemu govori u pozitivnom ozraËju. U 
tom smislu druæenje s naπim bivπim studentima koji 
danas neπto znaËe u domovini i svijetu kroz aktivnosti 
AMACIZ-a je vrlo dobra  prilika za podizanje ugleda 
FKIT-a. Posebno je vaæna i ostvarena nemala struËna 
suradnja koja je proizaπla kao rezultat uspostavljenih 
kontakata. 

Misliπ li da kao dekan moæeπ pridonijeti napredovanju  
AMACIZ-a?
Uvjeren sam da mogu, ne samo s financijskog stajaliπta 
ili omoguÊavanjem koriπtenja naπih prostora. Iako je 
AMACIZ najaktivniji meu svim AMAC-ima u domovi-
ni, vjerujem da se aktivnosti mogu sadræajno proπiriti. 
Meutim, inicijativu ipak treba pokrenuti Upravni  
odbor AMACIZ-a. Miπljenja sam da treba odræati i 
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PRELOGOVA GODINA

Od proπloga broja u kojemu smo najavili program obiljeæavanja Prelogove godine on se zahuktao i donio prve 
rezultate. U travnju smo popularnim predavanjima i radionicama sudjelovali na Festivalu znanosti u TehniËkom 
muzeju, ukljuËili se u popularizaciju Prelogova imena i djela meu πkolskom djecom, sa SveuËiliπtem u Zagrebu 
dogovorili raspis natjeËaja za najbolji studenstki rad iz kemije. Nagrada je na Dan SveuËiliπta 8. studenoga 2006. 
dodijeljena Zvonimiru MarijanoviÊu, studentu KTF u Splitu. Bilo je joπ mnogo dogaanja o kojima moæete viπe 
doznati na http://prelog.fkit.hr, a u prikazu slijedi kratak osvrt na srediπnji dogaaj ove godine.

Otvorenje na FKIT-u (Radno predsjedniπtvo, G. Karmin-
ski-Zamola, A. GlasnoviÊ i M. Kaπtelan-Macan)

Uspjeπno odræan znanstveno-struËni skup “Vladimir  
Prelog i hrvatska kemija”

Skup je zapoËeo radom 12. listopada 2006. u ve-
likoj predavaonici Fakulteta kemijskog inæenjerstva 
i tehnologije pozdravnom rijeËi prof. dr. sc. Marije 
Kaπtelan-Macan, koordinatorice obiljeæavanja 100. 
obljetnice Prelogova roenja, koja je naglasila da se 
skup odræava u zgradi u kojoj je Prelog djelovao 1935. 
- 1941. i predavonici u kojoj je studente oduπevljavao 
svojim predavanjima. Prisutne je pozdravio i dekan 
FKIT, prof. dr. sc. Antun GlasnoviÊ, nakon Ëega su se 
skupu obratili prof. dr. sc. Petar Selem u ime Hrvat-
skoga sabora, prof. dr. sc. Draæen VikiÊ-TopiÊ u ime 
MZO©, zamjenik gradonaËelnika gosp. Ivan JeluπiÊ, 
prof. emeritus Antun Tucak i prof. Vlado LuburiÊ iz 
HKD “Napredak”. Skup je otvorio novoizabrani rektor 
SveuËiliπta u Zagrebu, prof. dr. sc. Aleksa Bjeliπ. 
Slijedila je uvodna rijeË predsjednice Programskog 
odbora skupa, prof. dr. sc. Grace Karminski-Zamola, 
nakon Ëega su odræana uvodna predavanja u kojima 
su predavaËi K. JakopËiÊ i D. Sunko vratili sudionike 
skupa u dane kada je Prelog radio na Zavodu za or-
gansku kemiju Kemijsko-inæenjerskog odjela TehniËkog 
fakulteta u Zagrebu. K. KovaËeviÊ je govorio o Prelogu 
kao uËitelju hrvatskih kemiËara, obzirom da je Prelog 
u svoj laboratorij u Zürichu pozivao brojne mlae 
znanstvenike, koji su se vraÊali u Hrvatsku i nastavili 

znanstveno raditi na SveuËiliπtu, IRB-u, odn. Plivinom 
istraæivaËkom institutu. Ugledni gosti prof. A.Vasella s 
ETH (Zürich) i prof. I. Stibor s ICT ( Prag) pridonijeli su 
svojim predavanjima meunarodnoj sastavnici skupa. 
Predavanja su u poslijepodnevnim satima nastavljena 
izlaganjima Prelogovih uËenika V. ©unjiÊa, M. DumiÊa, 
M. ÆiniÊa i S. Mutaka, danas istaknutih gospodar- 
stvenika i znanstvenika.
Drugi se dan skupa odræavao u PLIVI. Svoja su znan-
stvena dostignuÊa iznosili istaknuti profesori SveuËiliπta 
u Zagrebu ( S. TomiÊ-PisaroviÊ, M. ©indler, G. Karmin-
ski-Zamola, M. Mintas, V. RapiÊ, O. Kronja  i B. Zorc) 
te vodeÊi znanstvenici s IRB ( M. Eckert-MaksiÊ, K. Mli-
nariÊ-Majerski i ©. Horvat) koji vode zapaæene projekte 
iz organske kemije.
Zavrπni dio skupa pripao je  mladim, veÊ afirmiranim 
organskim kemiËarima, dobitnicima Nagrade “Vla- 
dimir Prelog” (G. Kragol, A. AvdagiÊ, L. TomaπkoviÊ, 
I. Piantanida i N. BasariÊ) koji su izlaganjima potvrdili 
svoju reputaciju. 
Sudionici skupa iskazali su svoje zadovoljstvo orga-
nizacijom i ugodnim ozraËjem, a organizatori su im 
omoguÊili da pogledaju izloæbu “Vizionari kemijsko-
inæenjerskog studija” na kojoj je, uz ostalo, izloæen 
dio Prelogove ostavπtine, te da se opuste i uæivaju 
na sveËanom koncertu Akademskog zbora “Vladimir  
Prelog” i mladih opernih pjevaËa, stipendista HKD 
“Napredak” u Muzeju Mimara. 
 

M.K-M.

Sudionici skupa u Velikoj predavaonici na FKIT-u
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IZ RADA SEKCIJA

U ovom broju Glasnika æelimo vas obavijestiti o aktivnostima koje su bile zasjenjene veoma uspjeπnim SveËanim 
koncertom i dogaajima oko obiljeæavanja 15 godina postojanja Zbora, a dogodile su se kronoloπki prije samog 
koncerta, vaænim dogaajima i nastupima nakon SveËanog koncerta, te najaviti nastupe koje planiramo. 

Na poËetku nove sezone pomalo se teæe prisjetiti 
onoga πto smo sve “o(t)pjevali” u protekloj sezoni, 
pogotovo kada je vrhunac te sezone neπto tako veliko 
kao SveËani koncert povodom obiljeæavanja 100. 
godiπnjice roenja Vladimira Preloga i obiljeæavanja 
15 godina od osnutka. Stoga sada koristim prigodu 
da podsjetim na nekoliko dogaaja koji su pretho-
dili SveËanom koncertu a nisu do sada bili spome-
nuti u Glasniku iako nisu manje vrijedni, a posluæili 
su i kao svojevrsno ugaanje glasova kako bismo na 
SveËanom koncertu bili gotovo savrπeni.
Tako smo 16. prosinca 2005. u Sisku u Glazbenoj 
πkoli “Fran Lhotka” odræali dobrotvorni koncert na 
poziv Druπtva Danica, s kojim odræavamo prijateljske 
veze joπ od samog osnutka. Na repertoaru su bila 
djela Banchierija, Passeraua, Saint-Saensa, Poægaja, 
Brucknera, Starca, Fia i Uhlika. Kritike publike, za-
pravo trebala bih reÊi pohvale publike, sasluπali smo 
nakon koncerta uz zakusku i druæenje koje su priredili 
Ëlanovi Druπtva Danica na Ëemu im uistinu zahvalju-
jemo. Na tom smo se druæenju prisjetili i prvih kon-
cerata nakon osnutka Zbora u onim ratnim godinama, 
meu njima i zajedniËkog koncerta s Druπtvom Danica 
davne 1993.  
Kasnije smo se od srca ukljuËili u joπ jedan humani-
tarni projekt kada smo u nedjelju, 12. veljaËe 2006. 
u 20 sati u Svetiπtu Sveta Mati Slobode na zagre-
baËkom Jarunu sudjelovali na humanitarno-zahval-
nom koncertu za obnovu izgorjelog doma istaknutog 
glazbenika Vitomira Ivanjeka u organizaciji Svetiπta 
Sveta Mati Slobode i pod pokroviteljstvom Gradske 
skupπtine Grada Zagreba. Osim nas na koncertu su 
nastupili i Ëlanovi glazbene obitelji Ivanjek, Vitomir, 
Ivan, Ines i Boris, te Sandra BagariÊ, Anelko Krpan, 
Dalibor CikojeviÊ, klapa “Sagena”, Tereza i Marta 
BabiÊ, Muπki zbor “Jarunski deËki”, Vokalni ansambl 
“Mater Libertatis”, Isztvan Römer i Boris Krasovac. 
Slijedio je uspjeπni SveËani koncert, srediπnji dogaaj 
sezone detaljno opisan u proπlom Glasniku, kao i sni-
manje CD-a. Moramo priznati da nas raduje πto joπ i 
sada sluπamo pohvale, kao i zahtjeve za novim tako 
lijepim koncertima.
Do ljetnih praznika i zasluæenog odmora, osim spome-
nutog snimanja CD-a, nismo se uljuljkali na zasluæen-
im lovorikama, veÊ smo 7. svibnja 2006. sudjelovali 

Crkva u Frohnleitenu u kojoj su odræani misa i koncert

Pregled i osvrt na aktivnosti Akadem-
skog zbora Vladimir Prelog
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na “29. susretima zagrebaËkih glazbenih amatera” 
otpjevavπi: Ave Verum Corpus Camille Saint-Saënsa i 
V megli Anelka KlobuËara. 
20. svibnja 2006. gostovali smo u Austriji, u Frohn-
leitenu, gdje smo sudjelovali u Misnom slavlju 
otpjevavπi slijedeÊe skladbe W. A. Mozart: Ave Ma-
ria, R. Matz: Misa u Ëast Sv. Katarine, A. Bruckner: 
Afferentur regi, C. Saint-Saëns: Ave verum corpus, J. 
Poægaj: Laudate Dominum. Nakon Mise odræali smo 
i kratak koncert, nastavivπi u sakralnom duhu pjes-
mama: I. pl. Zajc: Ave Maria, G. F. Händel: Canti-
corum iubilo, J. Arcadelt: Ave Maria, D. Bortniansky: 
Iæe heruvimi, K. Odak: Svrπi stopi moje. Nakon Mise 
i koncertnog dijela kratko, jer bilo je veÊ kasno, a 
Ëekao nas je peterosatni povratak kuÊi, druæili smo 
se u prostorijama samostana crkve “Pfarrkirche Maria 
Himmelfahrt” i uæivali u gostoprimstvu patera OreËa i 
æupljana tog pitoresknog austrijskog gradiÊa.
Sad se gotovo moæe reÊi da tradicionalno sezonu 
zatvaramo poËetkom srpnja pjevajuÊi na promociji 
FKITa, pa smo tako i ove godine za naπe mlade ko-
lege s veseljem uveliËali dan kada su dobili sluæbenu 
Diplomu za uspjeπno zavrπen studij. Osim dræavne 
himne “Lijepa naπa” i studentske himne “Gaudeamus 
igitur”, otpjevali smo i “Dobra veËer ruæo moja” i “U 
naπeg Marina” Dinka Fia, zaokruæivπi tako joπ jednu 
sezonu. Rastali smo se otiπavπi na zasluæen ljetni od-
mor uz dogovor da se ponovno okupimo u rujnu kako 
bismo nastavili s radom. 
Tako je i bilo, u rujnu, malo po malo, kapali smo na 
probe. Naime zbog prekrasnog vremena u rujnu i 
listopadu neki pjevaËi - “sretnici” produæili su ljetne 
praznike i izbivanje iz Zagreba. Drugi moæda manje 
sretni, ali zato æeljni pjevanja i druæenja, uvjeæbavali 
su repertoar za predstojeÊi Koncert u Mimari, koji je 
odræan nakon dvodnevnog Znanstveno-struËnog sku-
pa, a vezano uz “Prelogovu godinu”, manifestaciju 
koju povodom 100. godiπnjice roenja hrvatskoga 
nobelovca Vladimira Preloga, organizira Fakultet ke-
mijskog inæinjerstva i tehnologije SveuËilπta u Zagre-
bu, uz suorganizatore Hrvatsku akademiju znanosti i 
umjetnosti, Institut Ruer BoπkoviÊ i PLIVU d.d. te pod 
pokroviteljstvom UNESCO-a i Hrvatskog sabora. Pred 
punom dvoranom muzeja Mimara u petak 13. listopa-
da 2006. izveden je bogati program, u kojem su osim 
Zbora i naπih prijatelja solista, nastupili i stipendisti 
HKD Napredak.
PoËetkom listopada dobili smo i sluæbeno miπljenje 
StruËne komisije, potpisano od Ëlanova komisije Din-
ka Fia i Josipa MagdiÊa, o naπem nastupu na ranije 
spomenutim “29. susretima zagrebaËkih glazbenih 
amatera”. 
Citiram:
”Lijepi i dobro impostiran, mekan ton i u pianu i u forte-
u zaobljen. Jasna dikcija, dobro voene duge fraze, 
osobito dobra dionica soprana. Alti imaju prizvuk u 
forte-u. Basova je malo pa nisu baza akordima.
Jednostavan, ali uvjerljiv poËetak, mjestimiËno nes-

loæan, kasnije u kromatici dosta izazovan nastavak, 
ipak je ostvaren dobrom i upeËatljivom interpreta- 
cijom. 
KlobuËareva skladba svjeæe i znalaËki koncipirana 
postigla je vrlo dobar efekt i odliËno je interpretirana, 
πto nije pokolebala niti mjestimiËna nesloænost ili ne-
sigurnost u intonaciji. Da je malo viπe basova, to bi 
znatno pripomoglo zvuku. Vjerujemo da Êe zbor po-
vodom 100. obljetnice od roenja V. Preloga iskoris-
titi priliku da se stabilizira i krene veÊim uspjesima.
Dirigentica vrlo precizno vodi zbor s minimalnim 
pokretima i u skladu s partiturom.“  

Uz pohvale naπe vrijedne i zahvalne publike koja 
nas stalno prati ovakve konstruktivne kritike i pohvale 
samo su dokaz kvalitetnog rada i upornosti naπe di-
rigentice Ive Juras, kao i zalaganja i volje svih nas 
pjevaËa amatera koji joπ uËimo i pokuπavamo savla-
dati sve tehnike i trikove “pjevaËkog zanata”. Kvalite-
ta pjevanja ne ovisi najviπe o glasnicama, kako bi 
mnogi pomislili jer iako su nam „grla“ dobra Ëesto 
nam koncentracija popuπta pa ne stignemo misliti da 
kada “idemo prema gore” moramo pjevati “daleko”, 
pogotovo kad su polutonovi u pitanju, ili kad se 
spuπtamo, to mora biti “blizu” inaËe zvuËi “falπ” i “kaj 
god”. Naravno da i vrijeme ima utjecaja, tako kad 
je vani “juæina” mi stalno “padamo”, pa æenski gla-
sovi (soprani i alti) znaju dobiti kritiku “niske ste”, basi 
bi pjevali u svom, malo sporijem i otegnutijem ritmu, 
ali zato su nam malobrojni tenori i tenorese najveÊe 
blago i najvredniji Ëlanovi zbora jer kad i jedan tenor 
ne doe na probu, veÊ Ëetvrtina dionice nedostaje, a 
tako je dosta teπko pjevati i uËiti. 
Ove zadnje retke piπem kako bih potaknula sve vas 
da nam se pridruæite, jer osim onoga πto se Ëuje i 
vidi na koncertima, nastupima i putovanjima, na pro-
bama se osim ozbiljnog rada Ëesto i poËastimo iÊem i 
piÊem jer razlozi su mnogobrojni - roendani, roenja 
djece (rijee), unuka (Ëesto), vjenËanja i sliËno. Za 
sve one koji ne znaju probe se odræavaju, sluæbeno, 
ponedjeljkom i Ëetvrtkom od 19 sati, u Velikoj pre-
davaonici FKITa na MaruliÊevom trgu 20. Doduπe 
za dolazak na probu bolje se prvo informirati na tel. 
098 92 86 911 jer zbog obaveza dirigentice koji put 
imamo probe van uobiËajenih termina.
Kako bih vas dodatno potaknula na pridruæivanje 
Zboru navodim samo neke planove iz programa za 
slijedeÊe razdoblje. Gostovanja u Sisku, Karlovcu, 
Godiπnji koncert u veljaËi, promocije FKIT, sudjelovan-
je na natjecanjima. O svim tim dogaajima i nastu-
pima moÊi Êete Ëitati u iduÊim brojevima Glasnika.

Sonja Katanec FrankoviÊ
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Likovna sekcija

Plakat izloæbe Gordane KarloviÊ

Likovna sekcija je i ove godine radila prema 
predvienom planu. »lanovi koji su zavrπili teËaj  
slikali su slobodne teme: mrtvu prirodu, pejsaæe pre-
ma skicama izraenim u prirodi, kao i studiju ljudskog 
lika , uz struËnu pomoÊ prof. Forenbachera. Polaznici 
teËaja radili su prema programu, studije olovkom i 
ugljenom, te vodenom bojom i temperom. Nakon 
ljetnog odmora slikanje se nastavlja. Promjenili smo 
termin naπeg  okupljanja, zbog obaveza prof. Foren-
bachera, tako da se sastajemo srijedom u isto vrijeme, 
umjesto Ëetvrtkom.  Joπ smo puni dojmova s ljetovanja 
na moru pa su i slike na tu temu najbrojnije. Ljetni 
odmor za nas slikare znaËi viπe uæivanja u slikanju 
u prirodi i skiciranje motiva za buduÊe slike. No veÊ 
se javljaju i jesenji motivi, suho liπÊe i bogatstvo plo-
dova.
Pojedini Ëlanovi  Sekcije sudjelovali su u radu likovnih 
kolonija u dobrotvorne svrhe, na koje smo sve viπe 
pozivani. Tako smo sudjelovali u radu likovne kolonije 
u Zagrebu, u  Sv. Petru Orehovcu kod Kriæevaca za 
obnovu crkve, u radu likovne kolonije koju je orga-
niziralo Gornjogradsko dobrotvorno i kulturno druπtvo 
“Lipa” iz Kriæevaca, te likovne kolonije u Petrinji i 
Topuskom. 
Takoer smo bili aktivni u izlaganju naπih radova u 
raznim galerijama. Imali smo dvije skupne izloæbe. 
Jednu u naπoj Galeriji AMACIZ i jednu u  Starograd-
skoj vijeÊnici u okviru II. Smotre likovnog stvaralaπtva 
amatera grada Zagreba. 
Pojedini Ëlanovi Likovne sekcije izlagali su u sljedeÊim 
galerijama:

Danka ©alek, skupna izloæba slika HLD-a, Kaffe  
Galleria “Frank”, 16.veljaËe - 1. oæujka 2006., te 
skupna izloæba slika HLD-a, Galerija Chromos, 21.- 
28. veljaËe 2006.

Jasna MiπkoviÊ, samostalna izloæba slika u Galeriji 
AMACIZ, 4. svibnja - 15. lipnja, te samostalna izloæba 
slika u Knjiænici Tina UjeviÊa, 7.  - 30. lipnja 2006.

Vera GlaviÊ, samostalna izloæba slika u Galeriji “Mon-
tenegrina”, od 8. - 29. lipnja 2006. 

Boæena ©anti, samostalna izloæba slika u Galeriji 
“©oto” u Dugoj Resi od 7. - 21.  travnja 2006.

Gordana KarloviÊ, samostalna izloæba slika u Galeriji 
AMACIZ, od 4. -31. listopada  2006.

Teresa Surla, samostalna izloæba slika u Gradskoj 
knjiænici u Zagrebu, povodom Dana Republike Poljske, 
9. listopada 2006.

Silverija PrpiÊ, skupne izloæbe u Petrinji, Hrvatskoj 
Kostajnici, Sisku i Varaædinu.

Tu su joπ i posjeti izloæbama slika naπih poznatih 
slikara i donacije slika u dobrotvorne svrhe pa smo 
uglavnom zaokruæili naπu djelatnost za ovu godinu. 
Nadamo se i dalje uspjeπnom radu i joπ uspjeπnijem, 
jer imamo nove uËenike, naπe nove nade.  

Vesna Hrust
 

Planinarsko-izletniËka sekcija

Dragi planinari i izletnici AMACIZ-a!

Nakon zime na Petehovcu s proljeÊem krenuli smo opet 
u planine. Prvi proljetni izlet, a zapravo naπ drugi izlet 
u 2006. vodio nas je na juæne obronke IvanπËice - od 
Lobora do Belca. IvanπËica, najviπa zagorska plani-
na, samo je malo viπa od Medvednice a na svojim 
obroncima skriva i otkriva mnogo viπe gradina, utvrda 
i dvoraca nego naπa ZagrebaËka gora.
Putevi i staze po IvanπËici su mnogobrojne a mi smo 
se uputili na juænu stranu. Autobus nas je ostavio u 
centru Lobora kod crkve, pa smo nakon jedne ugodne 
kavice æustro krenuli strmo desno uzbrdo. Kada smo 
dohvatili zaravnjeni dio pogled je postao prekrasan. 
Izmeu nas i crkve Marjke Boæje Gorske duboki 
je klanac kroz koji vodi asfaltirana cesta prema  
Golubovcu i dalje prema Lepoglavi. To je treÊi prodor 
kroz IvanπËicu od istoka, Paka-Belski Dol-Golubovec. 
Svaki od tih prodora - kroz koje su vodili putovi u 
smjeru sjever-jug -nekad je nadgledala barem jedna 
utvrda. Mi smo kretali prema jednoj od njih - Pustom 
Loboru. ”Pusti Lobor nalazi se 3 km sjeverno od na-
selja Lobor, na vrhu omanjeg ali zaklonjenog brda, 
na 591 m nadmorske visine. Svojim je poloæajem  
Lobor πtitio kolni prolaz kroz zapadni dio gorskog  
masiva i prijelaza prema Lepoglavi. InaËe to je naj-
manji i najzapadniji zamak izgraen na IvanπËici. 
Upravo njegova nepristupaËnost i zbijenost veliËina 
svjedoËi o velikoj starosti te Ëinjenici da je graen u 
vrijeme kada su obrambene vrijednosti mnogo viπe 
znaËile od udobnosti. Lobor se prvi put spominje 
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1244. kao posjed, a 1259. kao utvrda koju hrvatsko-
ugarska kraljica Marija oduzima plemiÊu Puchnu, sinu 
Urbana, i poklanja varaædinskom æupanu Mihajlu. 
PoËetkom 14. st. kao vlasnik spominje se Thomas Ni-
ger. O njemu je kao o Crnom Tomi Loborskom do da-
nas saËuvana legenda u loborskom kraju, a u svojim 
ga djelima spominje i Marija JuriÊ Zagorka”. Oni koji 
æele proËitati viπe o utvrdi Pusti Lobor  Branko Nadilo 
na stranicama Ëasopisa Graevinar na adresi http://
www.casopis-gradjevinar.hr/dokumenti/200312/7.
pdf piπe vrlo zanimljivo o IvanπËici i  njezinim gra-
dinama.
Ispod same gradine nalazi se planinarski dom na  
Majeru gdje smo se prvi puta odmorili, malo preza-
logajili iz ruksaka i utaæili æe. Dom je opskrbljen 
piÊem, otvoren je vikendom a domom upravlja HPD 
“Oπtrc” iz Zlatara.
Put nas je dalje vodio kroz πumu dobrom stazom do 
ruπevina Belecgrada gdje se na livadi ispod utvrde  
nalazi planinarski dom kojim upravlja HPD “Belec-
grad” iz Zlatara. ”Zamak Belecgrad graen je kao 
dio lanca utvrda na juænim obroncima najveÊe za-
gorske planine i smjeπten je pribliæno 3 km sjevernije 
od sadaπnjeg naselja Belec na izdvojenom stjenovitom 
vrhu (po kojem je dobio ime) visokom 580 m. 
Posebno su strme sjeverna i istoËna padina brda na 
kojoj je utvrda izgraena, a juæne su tek neznatno 
blaæe. Stoga je pristup ruπevinama utvrde moguÊ jedi-
no s neπto blaæe zapadne strane”.
U planinarskom domu pojeli smo dogovoreni grah i 
nakon malo dulje stanke nastavili smo prema Belcu.  
Zagorsko mjesto Belec najpoznatije je po baroknoj 
crkvi Majke Boæje Snjeæne koju smo pri povratku posje- 
tili. ”Podigla ju je Elizabeta KegleviÊ. Nepravilno 
svetiπte i proporcije lae svjedoËe o prvotnoj graevini 
s gotiËkim temeljima. Graevina je 1739. barokizi-
rana kada su prigraene kapela i sakristija. Uz za-
padno je proËelje podignut visoki zvonik. Uokolo 
crkve nalazi se cinktura s lukovima i arkadama. Vrhu-
nac je crkve unutraπnjost gdje zidne slike i pozlaÊeni 
inventar tvore bogati barokni ambijent. Vrijedne je 
slike oko 1740. izradio poznati pavlinski slikar Ivan 
Ranger. Æupnu je crkvu u Belecu gotovo cijelo stoljeÊe 
podizalo hrvatsko plemstvo koje je tako izgradilo sebi 
spomenik prije vlastita nestanka. Raskoπnu i umjetniËki 
dragocjenu crkvenu opremu dali su izraditi plemiÊi Be-
dekoviÊ, »ikulin, Kunek, PataËiÊ, Puc i VojkoviÊ”. Oni  
koji æele proËitati viπe o utvrdi Belecgrad i crkvi Majke 
Boæje Snjeæne u Belcu neka pogledaju  stranice Ëaso-
pisa Graevinar na http://www.casopis-gradjevinar.
hr/dokumenti/200401/6.pdf autora Branka Nadila.
Naπ sljedeÊi izlet bio je na Sv. Geru u Æumberak. 
Opet smo imali sreÊe, vrijeme je bilo lijepo, a kraj 
prekrasan. Uz ne previπe puhanja popeli smo se do 
kapelice Sv. Ilije na Geri. Uz kapelicu Sv. Ilije nalaze 
se ostatci joπ jedne kapelice, Sv. Gere. Dræavna grani-
ca izmeu Hrvatske i Slovenije prolazi samim vrhom. 
Na povratku smo opet imali priliku jesti planinarski 

grah (koji oboæavam) u planinarskom domu “Boris 
Farkaπ” u SekuliÊima.  Bio je to joπ jedan uspjeli izlet. 
Ako vam se izlet svidio i æelite o Æumberku proËitati 
viπe pogledajte Ëlanak Nenada Buzjaka u Ëasopisu 
Meridijani na adresi http://www.speleo-klub-samo-
bor.hr/clanci/ZUMBERAK.pdf.

Do vrha puni

Nakon joπ jednog izleta na Velebit u lipnju, poËeli 
smo planinariti veÊ u rujnu. Naπ treÊi, sada veÊ tradici- 
onalni, uspon na Snjeænik, za razliku od prva dva, bio 
je nagraen lijepim vremenom. Snjeænik se smilovao 
nama upornim namjernicima i doËekao nas osunËana 
Ëela. Prekrasan ranojesenski dan i naπ autobus pun 
do zadnjeg sjedala. Za mene vrlo rijetko zadovoljst-
vo. Nakon ugodne voænje do Platka i kratkog zadræa-
vanja u Malom domu uz jednu kavu i mali zalogaj, 
najveÊi je dio grupe krenuo put Snjeænika. Do raskriæ-
ja puteva za Snjeænik, kroz Grlo i preko Hrpta, ide 
se kolskim putem uz dva kraÊenja kroz πumu. Mi smo 
krenuli kroz Grlo i znali smo da nas pred kraj Ëeka vrlo 
strm uspon livadom ispod doma. PenjuÊi se veÊ smo 
vidjeli da dio krova 
na domu nedostaje 
i bilo nam je jasno 
da niπta nije uËin-
jeno za spas tog je-
dinstvenog objekta. 
Popevπi se do doma 
konaËno smo vidjeli 
more, premda vidici 
nisu bili tako bis-
tri kako se moglo 
oËekivati za sunËa-
na dana nakon bure 
na Kvarneru. Vri-
jeme se  opet poËelo 
kvariti, ali mi smo se 
ovaj puta ipak pope-
li za lijepa vremena. 
Na moje beskrajno 
zadovoljstvo.
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Vrh Snjeænika

SljedeÊi izlet planiram na UËku, u studenom. Auto-
busom do Poklona i zatim do vrha Vojak na kojem se 
nalazi kamena kula. Ako budemo imali sreÊe vidjet 
Êemo cijelu Istru kao na dlanu.

Do sljedeÊeg izleta

Vaπa
Alka Horvat

S t i j e n a
R a s c v a l a  s e  v i s o k o
P o d  o b l a c i m a  i  
p o d  p u t e v i m a  p t i c a .
Æ u d i l a  s a m  æ a r k o
o s j e t i t i  n j e z i n o  b i l o  
p o d  n o g a m a .  
V i d j e t i  π t o  o n a  v i d i  
s l u π a t i  π t o  o n a  s l u π a
u z d i s a j e  v j e t r o v a    
s a  k r i l a t i m  s t v o r o v i m a .                                        
Æ e l j a  m e  v u k l a  g o r e
u v i j e k  d a l j e ,  u v i j e k  v i π e ,
d o k  j e  n i s a m  o s j e t i l a
p o d  d l a n o v i m a .
N j e n i  s u  v i d i c i  p o s t a l i  m o j i .
G l e d a l a  s a m  π t o  o n a  g l e d a
v j e k o v i m a .
S t j e n e  p o p u t  n j e  
b i j e l e  i  o π t r e  u  s v o j i m
g n j e z d i m a  o d  b o r o v a .
P l a v e  d a l j i n e  o d u z e t e  s n o v i m a .
D o k  s a m  t a k o  s t a j a l a  o Ë a r a n a
r a π i r e n i h  r u k u
S t j e n a  m e  o s j e t i l a  
d u b o k o  u  s v o m  k o r j e n j u .
S t a j a l e  s m o  j e d a n  Ë a s a k
s v a k a  u  s v o m  s v i j e t u   
s a  s p o z n a j o m  v j e Ë n o s t i .
P o n j e l a  s a m  j e  s a  s o b o m .
J e d n u  o d  n j e n i h  d u π a
m u d r u ,  n j e æ n u  i  p r o z r a Ë n u ,
d a  m e  v e s e l i  
u  s i v i m  d a n i m a
m o g a  k r a t k o g  p o s t o j a n j a .

Velebit, Gacka i cipele

Izlet na Velebit - PremuæiÊeva staza, tko bi odolio. 
VraÊamo se sa odmora na moru usred tjedna samo 
da ne propustimo dugo priæeljkivani Marijin izlet na 
Velebit.
I krenuli smo: pun autobus planinara - izletnika, prekras-
no vrijeme, za uvod OtoËac i izvor Gacke. Nije Gacka 
bez razloga opisana kao predivna, fascinantna rijeka. 
Nismo doduπe lovili pastrve, veÊ ih samo slasno jeli, no 
pogledi na izvoriπta, obnovljeni i za turizam prilagoeni 
mlinovi ostaju zauvjek u sjeÊanju (pa makar i uz pomoÊ 
memorije fotoaparata). Sama rijeka sreÊom joπ nije, ali 
Gacko polje je platilo danak napretku. Nedavno je 
onuda proπao autoput, a kao uspomena na njegovu 
izgradnju u nizu dvoriπta su parkirani stari, Ëini se neupo- 
trebljivi kamioni ili radni strojevi.
No mi smo to nastojali ne vidjeti. Prespavali smo u 
naprednom liËkom selu Krasnu, u svakim posjetom sve 
boljem hotelu i u nedjelju krenuli na æeljeni Velebit.

PremuæiÊeva staza na Velebitu

Autobusom do Zaviæana nije bilo teπko. Tko se nije  
osjeÊao spremnim za sedmosatnu πetnju do Alana  
ostao je u autobusu, a mi ostali, orni da provjerimo 
svoje moguÊnosti krenuli smo na PremuæiÊevu stazu s 
koje nema povratka kraticom. Za svaki sluËaj “pratnja 
na zaËelju”, g. Vlado, pregledao je i opremu. Æelj-
kine su cipele dobile pohvalu: prave su i ne mogu biti 
bolje.
Krenuli smo - dva smo sata uæivali u vidicima i πumama 
PremuæiÊke. I onda glas iz kolone: s ovim cipelama 
neπto nije u redu, otpada on. Iπlo je to brzo, za dese-
tak minuta stanje je veÊ bilo alarmantno. Spas je bio 
u zavoju prve pomoÊi i rezervnim ænirancima kolegice 
Tereze. O povratku nema ni govora, autobus je otiπao 
i lunja Velebitom.
Bili smo hrabri do Rossijeva skloniπta. Tri minute iza 
njega otkazala je i druga cipela. Njen on je pot-
puno otpao. Opet je pomogao “ferbant”, uskoËili su 
solidarno nepoznati mladi planinari s tri metra tankog 
neuniπtivog uæeta. Mora dræati. Hvala i svatko na 
svoju stranu.Vesna Hrust
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Dræalo je Ëak oko pet minuta, pa se pomaklo, pa 
veæi ponovo i ponovo i ponovo svake tri do desetak 
minuta.
Ljepote Velebita i PremuæiÊeve staze? Iako nismo 
uæivali punom mjerom nezaboravni su pogledi na 
naπe plavo more, sure stijene, vrtaËe sa snijegom i 
draæesne velebitske cvjetiÊe.
Na Alan smo stigli meu zadnjima, ali ne i zadnji. U 
meuvremenu naπi su poætrvovni kolege organizirali 
“ekipu za spaπavanje” s tenisicama. Mi smo malo za-
basali, iπli smo duæim putem, pa nas nisu naπli, ali 
trud im pamtimo sa zahvalnoπÊu. Tako je to kad na 
Velebitu ni mobiteli ne rade.
Za utjehu smo se na povratku nagradili izvrsnim kras-
narskim sirom. A Velebit nam neÊe pobjeÊi. Idemo 
opet! Nastradale cipele

     

  Æeljka i Æelimir KovaËeviÊ

Znanstveno-struËni kolokviji

U proteklom razdoblju nastavljeno je kontinuirano odræavanje znanstvenih kolokvija. Osobito nam je drago πto su 
u naπ znanstveni kutak, veÊ drugu godinu za redom doπli i naπi studenti zavrπne godine studija. Ove su godine na 
Tehnologijadi odræanoj u ©ibeniku od  7. - 13. svibnja 2006. osvojili prvo mjesto u znanstvenom radu, pa koristimo 
priliku da im Ëestitamo na zapaæenom uspjehu.
I nadalje stoji poziv svim Ëlanovima i prijateljima AMACIZ-a da se ukljuËe u rad znanstvenih kolokvija, kako bi i na 
taj naËin doprinijeli proslavi obiljeæavanja 100. obljetnice roenja nobelovca Vladimira Preloga. 

Pregled kolokvija, tema i sadræaja, odræanih od travnja do listopada 2006.

Dr.sc. Sandra BabiÊ
(FKIT, Zagreb) 24. travnja 2006.
“Farmaceutici-nova zagaivala u okoliπu”

Autorica nas upoznaje s problemom farmaceutika u 
okoliπu, kojima se donedavno nije posveÊivala velika 
pozornost jer se smatralo da nisu πtetni za zdravlje 
i okoliπ. Meutim, danas se ubrajaju u skupinu tzv. 
“novih” zagaivala za koja ne postoji zakonska reg-
ulativa o njihovom ispuπtanju u okoliπ. Farmaceutici 
dolaze u okoliπ na razliËite naËine, a veÊina posto-
jeÊih postrojenja za obradu otpadnih voda nije pro-
jektirana za uklanjanje takve vrste zagaivala i veliki 
dio farmaceutika prolazi kroz postrojenja i ispuπta se 
u vodotokove. Autorica iznosi rezultate istraæivanja 
novorazvijenih metoda odreivanja pojedinih skupina 
farmaceutika i napominje kako je potrebno uloæiti joπ 
dosta napora kako bi se te metode usavrπile u smislu 
osjetljivosti i selektivnosti, posebice za vrlo sloæene 
matrice poput otpadnih voda i sedimenta.
kontakt adresa: sbabic@fkit.hr

Mr.sc. Davorka Pajc-Liplin
(Pliva, Zagreb) 22. svibnja 2006.
“Kvaliteta u farmaceutskoj industriji”

U uvodnom dijelu izlaganja autorica iznosi vaænost 
uspostavljenja sustava upravljanja kvalitetom u skladu 
sa zahtjevima dobre proizvoaËke prakse (DPP) kao 
preduvjeta i potrebe svake uspjeπne farmaceutske 
tvrtke. Za DPP je karakteristiËno da propisuje sustav 
kvalitete koji obuhvaÊa organizaciju, osoblje, doku-
mentaciju, prostore, zgradu, prostorije, opremu, proiz-
vodnju, kontrolu kvalitete, samoinspekciju, konstantnu 
edukacju, te reklamacije i povlaËenje proizvoda.  
Napominje da je validacijska filozofija definirana 
u Plivinom poslovniku kvalitete te da je za posti- 
zanje cilja koji Êe rezultirati dokumentiranom eviden-
cijom o provedenim validacijskim aktivnostima, vaæno  
detaljno planiranje i umreæivanje svih validacijskih 
aktivnosti.
kontakt adresa: Davorka.Pajc-Liplin@pliva.hr



GLASNIKZnanstveno-st ruËn i  ko lokv i j i 13

Dr.sc. Nataπa Novak Tuπar
(National Institute of Chemistry, Slovenia)
5. lipnja 2006.
“Hierarchical silicates from ordered zeolitic building units”

U predavanju mlada znanstvenica iznosi zanimljiva  
istraæivanja funkcionalizacije zeolita prijelaznim meta-
lima, koji zbog svoje specifiËne strukture nalaze πiroku 
primjenu kao katalizatori u oksidacijskim procesima. 
Autorica predstavlja rezultate istraæivanja mezoporoz-
nih silikata koji nisu tako katalitiËki efikasni kao mikro-
porozni silikati te iznosi razliËite pristupe kojima se 
nastoji rijeπiti taj problem. Jedan od naËina je pripra-
va hijerarhijskih silikata. Zeoliti su dobro organizirani 
sustavi, jednolikih pora i πupljina te predstavljaju go-
tovo idealne matrice za uvoenje nanoËestica kao πto 
su prijelazni metalni oksidi. U izlaganju su prikazani 
primjeri sinteze i karakterizacije titanom funkcional-
iziranih hijerarhijskih silikata. 
kontakt adresa: natasa.novak@ki.si

Ivana FranjiÊ, SunËica KuzmiÊ, Margareta Horvat, 
Mirela Kalπan, Martina KirinËiÊ, Mario ©okËeviÊ, 
Ivana ©oljiÊ
(studenti FKIT-a, Zagreb) 12. lipnja 2006.                   
“Naπi mladi na Tehnologijadi”

15-minutnim izlaganjima studenti Fakulteta kemijskog 
inæenjerstva i tehnologije, predstavili su radove s ko-
jima su sudjelovali na 10. Tehnologijadi, odræanoj u 
©ibeniku od 7. - 13. 05. 2006. U nastavku je dan 
popis autora, mentora i tema pojedinog izlaganja.

Ivana FranjiÊ, SunËica KuzmiÊ (mentor: Dr.sc. Ante 
JukiÊ, doc.)
Utjecaj polimernih smjesnih dodataka na svojstva mineralnih 
mazivih ulja

Margareta Horvat (mentor: Dr.sc. Marija ©indler, red. prof.)
Primjena svjetla u sintezi hetero-policikliËkih struktura

Mirela Kalπan, Martina KirinËiÊ (mentor: Dr.sc. Jasna 
PrliÊ-Kardum)
Utjecaj brzine hlaenja na proces kristalizacije K2SO4

Mario ©okËeviÊ (mentor: Dr.sc. Mladen Mintas, red. prof.)
Sinteza novih c-5 supstituiranih pirimidinskih derivata l-askorbin-
ske kiseline

Ivana ©oljiÊ (mentor: Dr.sc. Ljubica MatijaπeviÊ, izv.prof.)
ProraËun i analiza hladnjaka nitroznog plina pri proizvodnji  
nitratne kiseline

kontakt adresa: mlesko@fkit.hr

Prof.dr.sc. Luis Alberto Avaca, (Instituto de Quími-
ca de São Carlos, Brazil) 6.rujna 2006.
“Chronoamperometric determination of the antioxi-
dant capacity. The cerium reducing antioxidant capacity 
(CRAC) assay on boron-doped diamond electrodes”

Autor iznosi CRAC (cerium reducing antioxidant ca-
pacity) analizu kao vaæan test za direktno odreivanje 
antioksidativnog kapaciteta Ëistih spojeva ili komplek-
snih matrica. Iznosi kako mjerenja FRAP analize, 
primjenom Fe+3/Fe+2 sustava daju dobre rezultate 
odreivanja antioksidativnog kapaciteta askorbinske 
kiseline i soka od naranËe, meutim ovaj test nije od-
govarajuÊi za druge antioksidanse. Autor predstavlja 
rezultate mjerenja primjenom Ce+4/C+3 para vezanog 
s dijamantnom elektrodom uz primjese bora (BDD), 
kao odgovarajuÊe metode za dobivanje reproducibil-
nih rezultata antioksidativnog kapaciteta, te ukratko 
opisuje elektrokemijska svojstva BDD elektrode.
kontakt adresa: avaca@iqsc.sc.usp.br

Plan odræavanja kolokvija od studenog 
2006. do veljaËe 2007. g. 

http://www.fkit.hr/hrvatski/osnovno/amaciz/ 
amaciz.htm

PredavaË  Mr.sc. Mario ©iljeg 
  (Vodotehnika d.d., Zagreb)
Tema  “SLOÆENI TRETMAN PITKE VODE” 
Datum  27.11.06.

PredavaË  Dr.sc. Lahorija BistriËiÊ, doc.
  (FER, Zagreb)
Tema  “VIBRACIJSKA DINAMIKA 
  ADAMANTANA”
Datum  04.12.06.

PredavaË  Dr.sc. Jelena Macan
  (FKIT, Zagreb)
Tema  “HIBRIDNI POLIMERNI MATERIJALI  
  PRIPRAVLJENI SOL-GEL PROCESOM“ 
Datum  22.01.07.

PredavaË  Dr.sc. Antonio ©iber
  (Institut za fiziku, Zagreb)
Tema  “ARHITEKTURA BUCKMINSTERA  
  FULLERA U VIRUSIMA I FULLERENIMA” 
Datum  19.02.07.

       

Voditeljica kolokvija:
       

Mirela Leskovac
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IZ IZVANDOMOVINSKIH AMAC-a

INTERFACES - Ëasopis Odjela za kemijsko inæenjer-
stvo i primijenjenu kemiju SveuËiliπta u Torontu

Dobrotom V. PetranoviÊa, naπega alumnija iz Kanade, 
u ruke su mi dospjela dva broja toga Ëasopisa koji 
obrauje zanimljive teme iz rada Odjela, ali je namije- 
njen πirokom Ëitateljstvu (tiska se u 5000 primjeraka!), 
posebice fakultetskim alumnima. 
Osim rijeËi predstojnika Odjela koji  iznosi svoje gle-
diπte na razvoj odjela tu je mnogo zanimljivih vijesti 
o studentima diplomskog i doktorskog studija, meu  
kojima je i Jeff Buttle dobitnik bronËane medalje u kli-
zanju na zimskoj olimpijadi koji se uz πportsku karijeru 
odluËio istim æarom posvetiti kemijskom inæenjerstvu, 
premda trenira za olimpijadu u Vankuveru 2010. 
List nas izvjeπÊuje i o tradicionalnoj veËeri kemijskih  
inæenjera na kojoj se pojavljuju sve vaæne osobe iz 
fakultetskog æivota i dodjeljuju nagrade istaknutim  
studentima. Svi nagraeni studenti prikazani su krat-
kim crticama i u Ëasopisu. Slijede novosti o profeso-
rima i suradnicima na Odjelu, njihovim napredova-
njima i unaprijeenjima, ali ne skromno kao u naπem 
Glasniku, nego uz kolor fotografiju i pola stranice 
pohvalnih rijeËi. 
Na kraju su novosti iz æivota i rada bivπih studenata 
koji su se istaknuli u znanosti i druπtvu, a sve zavrπava 
fotografijama novoroenih beba i vjenËanja. 
Podrazumijeva se da je Ëasopis tiskan na vrlo kvalitet-
nom tvrdom i sjajnom papiru te u viπebojnom tisku. 
Tristotinjak navedenih sponzora pomoglo je Odjelu 
tijekom 2005./06. za πto su dobili zasluæeno mjesto 
na kraju lista. Eto, ako veÊ ne izlazimo u sjajnom kolor 
izdanju, barem smo im u sponzorima konkurentni. 

M.K-M.                                                

SUSRETI GENERACIJA

Nakon stanovitog zatiπja u ovom broju je “navala” izvjeπÊa sa susreta generacija. 
Najmlaa generacija upisana “tek” 1965. poslala je lijep prilog iz kojega zraËi ljubav prema starom faksu i  
nostalgija za danima studija. 
Slijedi generacija  upisana prije punih πest desetljeÊa, πto se nikako ne bi moglo zakljuËiti iz priloæene fotografije.
“Pedesetgodiπnjaci” svoj jubilej obiljeæavaju s viπe priloga pod uredniËkom palicom prof.dr. E.HodæiÊa. 
Hvala svim generacijama koje su poslale priloge i molim ostale da se sjete Glasnika. OËekujemo vaπ prilog u 
iduÊemu broju.

Generacija upisana 1965. 

Generacija KTO 1965, stasala joπ u vrijeme hiper-
produkcije kemiËara. Rasuta po svim kontinentima, 
djelomiËno penzionirana, a djelomiËno joπ uvijek vrlo 
aktivna, no joπ uvijek vesela i æeljna doÊi i provjeriti 
gdje smo i kako smo, razmijeniti uspomene s faksa i 
slike unuËadi. Mnoge su godine proπle otkako smo se 
zadnji puta vidjeli, a naπ LaÊan, dobra duπa i glavni 

organizator svih ranijih susreta, odavno se smjestio na 
dalekom UCLA. No, ipak se naπla jedna nova mala 
i vesela grupica kemiËara i bivπih kemiËara koja je 
odluËila sakupiti generaciju. Nakon puno lokalnog, 
meunarodnog i interkontinentalnog dogovaranja 
odluka je pala: susret u Zagrebu, 22. travnja 2006. 
Slijedilo je beskrajno mnogo e- poruka, pisama, tele-
fonskih razgovora i administracije i toËno u planirano 
vrijeme u veliku predavaonicu na MaruliÊevom trgu 
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slila se generacija KTO 1965, uπminkana, znatiæeljna 
i buËna. Radost je bila neizmjerna, veËera u Klubu 
knjiæevnika odliËna, koliËina snimljenih fotografija u 
gigabajtima. Prepoznali smo stare prijatelje i pokrenuli 
zahrale mozgovne vijuge kako bi se sjetili i onih koji 
nisu s nama radili vjeæbe. Nismo viπe u fazi mjerenja 
i usporedbe uspjeha u æivotu, sada nam je ovaj susret 
predstavljao - Ëisto zadovoljstvo. Zbilja se isplatilo.
       

Branka CimermanoviÊ

Kolegice i kolege, brucoπice i brucoπi iz 1965!

NeÊu reÊi dame i gospodo, jer smo oduvijek bili “gos-
poda” meu ostalim studentima naπeg SveuËiliπta. Isti-
na, oni s Filozofije zvali su nas “komiËari” - πto bi rekli 
da nas sada vide, ovdje i u ovom broju. Dobrodoπli.
Mene je zapalo da “dræim govor”, neÊu dugo. Jedan 
od nas nedavno je primijetio da je “bolje ostaviti poli-
tiku na miru i prisjetiti se lijepih stvari koje nas veæu”, 
i ja Êu to pokuπati.
Ovo nije prvi put da se nalazimo skupa otkako smo 
napustili i ovu predavaonicu, i naπ fakultet, u mnogo 
sluËajeva i Zagreb. Meutim, ovo je naπ do sada naj-
posjeÊeniji susret. Sve je poËelo 1982. kad je nekolic-
ina nas, valjda traæeÊi izliku kod supruga “da odemo 
s deËkima van”, poËela razmiπljati kako doÊi do po-

dataka o “naπoj upisnoj godini” i kako okupiti nas 
bivπe brucoπe. Bilo je tu vjerojatno i posve sebiËnih, 
“muπkih” motiva, kao onaj: “Kako li sada izgleda 
moja ondaπnja simpatija, studentska ljubav, moæda 
Ëak nikada ostvarena i zatajena”. Tko bi znao, nismo 
si to nikada priznali. 1982. bila je neka “lijeva” obljet-
nica - 17 godina od upisa. U Esplanadi nas se skupilo 
preko 80. I tko se joπ sjeÊa od ovdje i tamo prisutnih, 
bilo je veselo. Kasnije nismo uspjeli odræati taj broj, u 
studenom 1990. bilo nas je neπto viπe od 60. Naπ or-
ganizacijski odbor nazvali smo priliËno pretenciozno 
“Ëvrsta jezgra”. Dio se rasuo po svijetu, dio je postao 
toliko zaposlen da nije stizao ni na πto, i naπa “Ëvrsta 
jezgra” postala je manje Ëvrsta. Kamo sreÊe da je to 
jedino πto s vremenom gubi na ËvrstoÊi.
Lani je bila “okrugla” obljetnica - 40 godina od upisa. 
Nije da se mi nismo dogovorili, dopisivali, sjedili u 
kavanama i restoranima. (Ne smijem ne spomenuti da 
smo se obiËno sastajali uz veËeru i pijaËu). Meutim, 
za pravu organizaciju trebala nam je pomoÊ. I tu 
“Ëvrsta jezgra” zaista postaje “Ëvrsta”. Naime naπe 
kolegice preuzimaju stvar. Bilo je manje veËera s pi-
jaËom, bilo je viπe  popijenih kava i Ëajeva ali smo zato 
svi veËeras ovdje. Ako smo naπe prethodne susrete or-
ganizirali prvenstveno telefonom i onim “pravim” pa-
pirnatim dopisivanjem, sada smo to uËinili puno bræe i 
efikasnije uz pomoÊ elektronike. Na svu sreÊu nije nas 
mimoiπlo elektroniËko doba, gotovo polovica s popisa 

Dio generacije 1965.
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upisanih 1965. ima adresu elektroniËke poπte. Tako 
smo ubrzo doπli do podataka i o onima koji takvu ad-
resu nemaju. Svi ste vjerojatno taj popis dobili skupa 
s popratnim pismom iz kojega ste mogli vidjeti tko je 
“Ëvrsta jezgra”. Triput bravo za Savetu, Alku, Branku, 
Zlatu, Dunju, Cicu - Æeljka BrebriÊa, Borisa i Kreπu.
Znam da Êete veËeras obnoviti mnoge od uspomena, 
onih naπih, zajedniËkih. Vidjet Êete i neπto fotografija 
koje mahom nisu iz 1965. nego neπto kasnije ali sve-
jedno priliËno vjerno evociraju i onu naπu prvu go-
dinu. Kakvi smo bili onda? Kolegice su bile “maËke” 
i “komadi” - gledajuÊi te fotografije primijetio sam da 
je æenski rod tada imao noge (i kakve!) - danas prven-
stveno ima - hlaËe. Mi smo imali “zurke sa zulufima”, 
u struku smo bili uski i joπ smo u velikoj veÊini sluËaje-
va imali vlastite zube. Prije 40 godina brijaË me nije 
pitao “hoÊe li gospodin da mu podπtucam obrve” ili 
“a πto Êemo s uπima?”. Tada mi je kosa naime preteæ-
no rasla na tjemenu. Nas preko dvjestotinjak guralo 
se i punilo predavaonice i ovdje i u Pierottijevoj. Po-
boæno smo sluπali i Krajovanku i FilipoviÊa, strepili 
od prvog kolokvija iz “πibera” (znaju li naπa djeca, 
a sada veÊ kod nekih od nas, i unuci πto je to uopÊe 
πiber?), pokuπavali uÊi u prvoj rundi na analitiËke 
vjeæbe. Puno smo vremena provodili zajedno, onako, 
“Ëoporativno”. VeËeras Êete se osvjedoËiti da je to 
ipak ostavilo trajne tragove u sjeÊanjima i pamÊenju. 
Dozvolite mi da vas hvalim. Bili smo izuzetna gener-
acija. Ako pogledate popis, vjerojatno je manje od 5 
% onih koji nisu zavrπili studij. Tada su se na kemiju 
upisivali najbolji. Na pravo je iπlo ono πto nije mo-
glo drugdje, ali vremena su se promijenila.  Nije nas 
bilo puno ponavljaËa pa vjeæba “fotografija” u sklopu 
fizikalnih vjeæbi pruæa uvid u dobar dio naπe brucoπke 
godine. Treba se sada prepoznati i pogoditi tko je 
sve na slikama. Imat Êete prilike. Bilo nas je iz cijele 
Hrvatske. NauËili smo neπto kemije na prvoj godini, 
ali i to da “noæice” nisu samo deminutiv od mnoæine 
imenice “noga” nego i dubrovaËki za “πkare”, ili da 
“zajmati” znaËi “posuditi”. Nama (kako su nas neki 
od vas zvali) “zagrebaËkim purgerima”, slavonsko 
otezanje u govoru bilo je uvijek neodoljivo (jasno, os-
taje pitanje je li to baπ bio samo govor i glas ili se ipak 
radilo o stasu kolegica iz Slavonije). Mariji Curie Êu 
uvijek biti zahvalan: na svakog upisanog studenta na 
KTO 1965. dolazile su skoro 3 studentice. Strojari su 
imali razloga da nam zavide.
Od zavrπetka studija svih nas proπlo je dosta godina. 
Æivoti, sudbine, karijere odveli su nas u raznim pravc-
ima, rasuli posvuda. VeËeras Êemo proËeprkati po 
sjeÊanjima, dozvati ono πto se Ëinilo zaboravljenim. 
Bilo bi lijepo da naπ danaπnji susret bude poticaj na 
ËeπÊe kontakte i ËeπÊa druæenja. Bez “Ëvrste jezgre”. 
A ako zatreba, i ona “Ëvrsta jezgra” bit Êe tu za vas.

Vaπ 
Goran LaÊan

Obiljeæavanje 60. obljetnice upisa
 
U Velikoj predavonici na MaruliÊevu trgu kbr. 20. 
okupila se 6. listopada 2006. generacija upisana na 
Kemijsko-tehnoloπki odsjek TehniËkog fakulteta u Zag-
rebu ak. god. 1946./47. da bi obiljeæila 60. obljet-
nicu upisa. U ime Fakulteta pozdravio ih je prodekan 
prof. dr. sc. Stanko Kurajica. 
Prenosimo dostavljeni popis sveËara: 
©tefica Biljak, Karlo Hajman, Dubravka LakiÊ 
(IbriπimoviÊ), Matilda MariÊ (SlaviÊ) , dr. sc. Dubrav-
ka MatiÊ Piantanida, Anelka Mazalin (Skelin), dr. 
sc. Viπnja MikuliËiÊ (HojaniÊ), Mirna Modesto, Ninko 
NikπiÊ, dr. sc. Beata Novak, dr. sc. Berislav Pende, 
dr. sc. Klara Pfeifer (JemriÊ), Jelenka PreliÊ (Galijan), 
mr. sc. Teodora Scheicher (RobotiÊ), dr. sc. Zdenka 
SkuriÊ (©incek), Branka ©eparoviÊ (StinËiÊÊ), dr. sc. 
Milica ©imec (PetrovaËki), Stjepan TomaπiÊ, Slobodan 
Vidiπ.

Prodekan prof. dr. sc. Stanko Kurajica pozdravlja  
generaciju upisanu 1946. 

Pedeseta obljetnica upisa na Tehnoloπki fakultet  
(1956.-2006.)

Uz taktove melodije „Generacijo moja, da smo se ra-
nije sreli, … koliko toga nas dijeli…“ (pjesma Milena 
- Novi fosili), 22. rujna 2006. godine u kemijskoj  
velikoj predavaonici na MaruliÊevom trgu 20, poËe-
la se okupljati generacija koja je upisala Tehnoloπki 
fakultet akademske godine 1956./57. Okupili smo 
se da proslavimo 50 godina od poËetka studija i evo-
ciramo uspomene iz perioda … „najljepπe je aËko 
doba“. 
Nakon „upoznavanja“ (bilo je kolega koje smo prvi 
puta vidjeli nakon diplomiranja), slijedilo je πaputanje, 
a-tko-je-ona, a-tko-je-onaj? Kada su se prva uzbuenja 
stiπala, prisjetili smo se naπih dragih profesora i kole-
gija koje su nam predavali u prvom semestru ak. god. 
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1956./57. Ivana FilipoviÊa (opÊa i anorganska ke-
mija), Vjere MarjanoviÊ-Krajovan (analitiËka kemija), 
Zenona Hanæeka (matematika), Vatroslava LopaπiÊa 
(fizika), Ivice LovreËeka (osnove kemijsko-tehnoloπkih 
procesa), Luke MariÊa (mineralogija), Alfred Heim 
(vjeæbe iz tehniËkog crtanja) i T. ParipoviÊa (predvoj-
niËka obuka). Bi li se ovaj nastavni plan mogao uklo-
piti u bolonjski proces?
Sjetili smo se i naπih kolegica i kolega koji viπe nisu 
meu nama (njih tridesetak), pa smo preminulim 
profesorima i kolegama minutom πutnje odali duæno 
poπtovanje:

IN MEMORIAM
Povodom obiljeæavanja 50. godiπnjice upisa s poπtovanjem se sjeÊamo 

preminulih profesora i kolega.

Generacija upisanih na Tehnoloπki fakultet  akad. 
god. 1956./57.

Dekan Fakulteta, prof. dr.sc. Antun GlasnoviÊ i pred-
sjednica AMACIZ-a, prof. dr.sc. Jasenka JelenËiÊ poz-
dravili su nas i izrazili zahvalnost πto kroz ovakva okup- 
ljanja generacija njegujemo i povijest Fakulteta.
Nakon razgledanja izloæbe „Vizionari kemijsko-
tehnoloπkog studija“ na MaruliÊevom trgu 20/I i zajed- 
niËkog fotografiranja, nastavili smo druæenje uz ruËak 
u Klubu knjiæevnika.
Na naπem se Fakultetu tradicionalno okupljaju na 
svojim obljetnicama i ostale generacije s Kemijsko-
tehnoloπkog studija. Naπa je generacija po mnogo 
Ëemu karakteristiËna. U povijesti Fakulteta to je naj-
brojnija generacija (prvu je godinu upisalo viπe od 
300 studenata), a bilo nas je iz svih republika bivπe 
dræave, pa i πire. 
VeÊina nas je diplomirala tijekom 1961. i 1962. go-
dine i vrlo smo se brzo uspjeli zaposliti na fakultetima, 
institutima i u kemijskoj industriji, koja je u to vrijeme 
bila jedna od najvaænijih grana gospodarstva. Mnoge 
naπe kolege dale su velik doprinos razvoju tadaπnjih 
poduzeÊa kemijske industrije (INA, OKI,  JUGOVINIL, 
PLIVA, CHROMOS, Tvornica mineralnih gnojiva - Ku-
tina, Jugokeramika, Æeljezara Sisak), instituta (IRB, 
Institut PLIVA), te mnogih fakulteta u Zagrebu, Splitu, 
Sisku i Osijeku.
Joπ se po neËemu moæemo pohvaliti, a to je po 
broju naπih okupljanja. Od apsolviranja (1960.) do 
obiljeæavanja 50. obljetnice upisa okupljali smo se 
11 puta i to: 1970., 1980., 1985., 1990., 1995., 
1997., 1999., 2000., 2002., 2004. i 2006. godine. 
Za dvije godine nastavljamo naπu tradiciju, a kako Êe 
biti na tom skupu opisat Êe Vam moæda neki drugi Ëlan 
Organizacijskog odbora, kojega Êe urednik Glasnika 
lijepo zamoliti da mu na vrijeme dostavi tekst. 

»lan Organizacijskog odbora i gost urednik: 
Emir HodæiÊ

Zaπto i kako smo slavili

Davne 1960. kad smo postali apsolventi, odluËiili 
smo u sklopu tadaπnje studentske organizacije dostoj-
no proslaviti taj dogadaj i u velikom se broju sastali u 
restauraciji “©umski dvor”. Proslava je bila primjerena 
æivotnoj dobi i statusu slavljenika, πto znaËi da je bilo 
puno smijeha, pjevanja i plesa. Deset godina nakon 
te proslave, sjeÊajuÊi se s radoπÊu svega i u æelji da 
naπe prijateljske i kolegijalne odnose i nadalje odræa-
vamo, skupina kolegica i kolega spontano je pred-
loæila  da se ponovno sastanemo na istom mjestu i u 
istom sastavu. Dakako, prijedlog je prihvaÊen, osno-
van je Organizacijski odbor i uskoro je odræana prva 
proslava nakon diplomiranja. Na iduÊem sastanku 

S okupljanja u Velikoj predavonici (E. HodæiÊ i 
A. GlasnoviÊ) i pozdravna rijeË J. JelenËiÊ
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1980. odluËeno je gdje Êemo se ubuduÊe sastajati 
svake pete godine. Tako je bilo do 1995. kada smo 
naπim susretima dali bijenalni karakter, πto je odræano 
do danas. Ipak, bila je jedna izmmka, i to trostruka: 
2000. smo slavili godinu dana nakon prethodne, prvi 
puta izvan Zagreba i prvi puta ujutro. 
Razgovori na proslavama mijenjali su se u skladu s 
tada nama vaænim pitanjima (posao, obitelj, druπtvena 
zbivanja, mirovina...), ali su imali jednu stalnu temu: 
evociranje uspomena na studentske dane, posebno 
na naπe drage profesore, i sjeÊanje na one kojih viπe 
nema. BuduÊi da smo proslave, osim 2000., poËinjali 
na Fakultetu, uvijek smo s nekim posebnim osjeÊajem 
ulazili u Veliku predavaonicu, posjeÊivali prigodne 
izloæbe i stare laboratoriije. Upravo je rad u labora-
torijima tijekom studiranja imao velik utjecaj na naπe 
kolegijalne i prijateijske odnose, po Ëemu se vjero-
jatno razlikujemo od nekih drugih fakulteta. Naπe su 
proslave trajale pet i viπe sati, ali je uvijek nedostajalo 
vremena da se kaæe sve πto smo htjeli reÊi. Na mnoge 
razgovore nije stavljena toËka, nego zarez - da se 
mogu nastaviti bez uvoda. Broj slavljenika varirao je 
svih tih godina izmeu 40 (2000.) i 69 (1980.).
Ovogodiπnja proslava - jedanaesta po redu - bila je 
takoer na svoj naËin iznimna jer smo slavili istodob-
no 50. obljetnicu upisa i 46 godina od apsolviranja. 

Pola stoljeÊa veliki je period u æivotu svakog Ëovjeka, 
a i za druπtvo u cjelini - pogotovo u burnim vremenima. 
U to vrijeme dogodile su se velike promjene: uruËio 
se rigidni politiËki sustav, neke su dræave  nestale, a 
druge nastale, ali unatoË tome i ratu koji smo proæivje-
li, naπi se odnosi nisu mijenjali, πto pokazuje njihovu 
pravu vrijednost. Zajedno smo proπli veliki vremenski 
luk - od mladih dana do treÊe dobi, pa bi se valjalo 
sjetiti Demokritovih rijeËi: «Snaga i ljepota odlike su 
mladosti, dok je razboritost cvijet starosti.”
»lanovi Organizacijskog odbora su se mijenjali, osim 
E. HodæiÊa i S. StopiÊa koji su u njemu od poËetka, 
K. Humski je bio na prvim proslavama, V. VukeliÊ od 
poËetka do 1997., V. DobroviÊ od 1985., a –. Ritz 
- »iÊ i G. LediÊ - Prohaska ukljuËile su se ove godine.
Na koncu, ali s posebnom zahvalnoπÊu, treba na-
glasiti da naπe proslave ne bismo mogli provoditi 
na opisani naËin bez podrπke svih dekana Fakulteta 
i svih predsjednika Druπtva diplomiranih inæenjera i 
prijatelja kemijsko-tehnoloπkog studija,

Stjepan StopiÊ

Skupna slika “pedesetgodiπnjaka” 
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SjeÊanja na godine studija 1956.-1960.* trgu 20, meutim, Zavod za opÊu i anorgansku kemi-
ju tada joπ nije imao laboratorij za studentske vjeæbe, 
pa su one odræavane u neprimjerenim uvjetima u ve-
likoj predavaonici.
FilipoviÊeva predavanja bila su zanimljiva, ali je on 
bio vrlo strogi ispitavaË. Od njega smo nauËili osnove 
klasiËne teorije valentnih struktura. Profesor FilipoviÊ 
me je zapazio, jer sam redovito pohaao njegova 
predavanja te dobro poloæio oba ispita kod njega.  
Izabrao me za demonstratora, pa sam u njegovu Za-
vodu za opÊu i anorgansku kemiju, djelovao kao dem-
onstrator od jeseni 1957. do kraja studija.  U tom sam 
Zavodu pod njegovim voditeljstvom izradio i diplom-
ski rad.  Profesorica MarjanoviÊ-Krajovan je predavala 
tri analitiËke kemije, dvije u I. godini i treÊu u II. godini 
te sam kod nje polagao tri ispita, a u osmom semestru 
i izborni predmet Specijalne metode kemijske ana-
lize.  Krajovanka, kako su je studenti nazivali, bila je 
vrlo profinjenoga ponaπanja i naroËito je pazila da se 
studenti pristojno ponaπaju te nije dopuπtala nikakve 
familijarnosti izmeu studenata i osoblja. Svojim je 
ponaπanjem i odnosom prema studentima odskakala 
od ostalih profesora.  Bila je fina dama, kako je moja 
mama znala reÊi.
Dok sam vjeæbe iz anorganske kemije svladao s la-
koÊom, jer sam tu vrstu kemije izvodio od malena, 
problema sam imao s vjeæbama iz analitiËke kemije. 
Od demonstratora na vjeæbama iz anorganske kemije 
upamtio sam Marijana Boπnjaka, koji je bio i demon-
strator na vjeæbama iz organske kemije, a susret Êemo 
se poslije i u “Plivi”. Asistenti na tim vjeæbama bili su 
Viktor Polak, Vojislav JendraπiÊ i SreÊko Turina Grga, 
s kojim sam kao SuπaËaninom odmah uspostavio vrlo 
prijateljski odnos koji traje do danas.
Na vjeæbama iz analitiËke kemije su u velikoj prednos-
ti bili kolege koji su doπli iz srednje kemijske πkole, jer 
su takve vjeæbe izvodili veÊ u srednjoj πkoli. S njima se 
mogao takmiËiti izmeu nas gimnazijalaca jedino po-
kojni Zdenko Majerski Eks, koji se je takoer od male-
na bavio vrlo ozbiljno s kemijom. Koliko se sjeÊam 
Majerski je uz Kreπimira Humskoga bio najbolji na 
svim vjeæbama tijekom cijeloga studija.  Ja sam imao 
sreÊu da sam vjeæbe iz triju analitiËkih kemija radio 
u turnusu s Humskim, pa mi je stalno pomagao. Bez 
njegove pomoÊi vjerojatno bih joπ studirao, ako me 
ne bi prije toga izbacili s fakulteta.  VeÊ se na poËetku 
studija pokazalo da sam polagao ispite s lakoÊom, 
ali sam na svim vjeæbama imao problema zbog moje 
posloviËne nespretnosti. S Majerskim i Humskim Êu se 
nakon studija opet naÊi zajedno u istom laboratoriju 
na Institutu “Rueru BoπkoviÊu”. Asistenti na analitiË-
kim vjeæbama, kojih se sjeÊam, bili su Miroslav Hla-
vaty, Fedor Abaffy i Konstantin Moskaliuk te asistentice 
Nada Jonke, Divna PopoviÊ-Cipriπ i Marica Gyiketta-
Ogrizek (1911. - 1988.). SjeÊam se kako se ljutila 
na mene kada bi vidjela joπ jednu moju neuspjeπnu 

Posjet “Fotokemici” na treÊoj godini studija

Godine 1956. bio je otvoreni upis na TehniËki fakultet, 
pa se uz nas gimnazijalce upisao i veliki broj kemij-
skih tehniËara na Kemijsko-tehnoloπki odjel - bilo nas 
tristotinjak brucoπa. Kod upisa dobio sam matiËni broj 
V. 3112, koji je znaËio da sam student petoga odjela 
TehniËkoga fakulteta te da sam bio 3112. upisani 
student od utemeljenja toga fakulteta. Potkraj 1956. 
TehniËki se fakultet dijeli na nekoliko fakulteta, a Ke-
mijsko-tehnoloπki odjel postaje dio Kemijsko-prehram-
beno-rudarskoga fakulteta,  πto se zbiva upravo nakon 
πto sam postao student na tome Odjelu. Fakultet veÊ 
sljedeÊe godine (1957.) dobiva novi naziv Tehnoloπki 
fakultet, koji se sastoji od tri odjela: Prehrambeno-
tehnoloπkoga, Kemijsko-tehnoloπkoga i Rudarskoga 
odjela.  
Odmah na poËetku studija susreo sam pokojnoga 
Kreπimira Humskoga Kreπicu (1939.-1997.; dokto-
rirao 1966. kao prvi s ‘naπe’ godine) i Veljka Jova-
noviÊa Mindu i s njima se druæio za vrijeme cijeloga 
studija. Na prvoj godini imali smo dvoje nastavnika, 
koji su svojim djelovanjem utjecali na razvoj kemije 
u Hrvatskoj sredinom XX. stoljeÊa.  Bili su to profesor 
Ivan FilipoviÊ pl. Heldenthalski (1911.-1998.), koji 
je predavao opÊu i anorgansku kemiju i profesorica 
Vjera MarjanoviÊ-Krajovan (1898.-1988), koja je pre-
davala analitiËku kemiju. Predavanja su odræavana na 
viπe mjesta - iz kemijskih predmeta, matematike i ke-
mijsko-tehnoloπkoga raËunanja u velikoj predavaonici 
na MaruliÊevome trgu 20, iz fizike u velikoj preda- 
vaonici u KaËiÊevoj 26 (u glavnoj zgradi nekadanjega 
TehniËkoga fakulteta), a iz predvojniËke u Maksimiru. 
»esto smo nakon predavanja iz matematike na Maru-
liÊevome trgu morali trËati do KaËiÊeve ulice na pre-
davanja iz fizike.  BuduÊi da ni za jedan predmet nisu 
postojali udæbenici ispite smo pripremali iz vlastitih 
zabiljeæaka. Predavanja su vrlo Ëesto poËinjala veÊ 
u sedam sati ujutro.  Predavaonice su bile pretrpane, 
jer je bilo mnogo viπe sluπaËa nego stolica. Vjeæbe iz 
kemijskih predmeta odræavane su na MaruliÊevome 

*Izvatci iz autobiografije akademika Nenada TrinajstiÊa “I æivot u znanosti je uzbudljiv” uz æaljenje πto smo njegov vrlo zanimljiv i 
informativan tekst morali skratiti zbog uredniËkih razloga.
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analizu, izvedenu kada Humskoga nije bilo u blizini, 
i vikala na mene ‘TrinajstiÊu πto ste ovo radili s noga-
ma!’  Tko bi tada pomislio da Êu mnogo godina kasni-
je pisati o njoj u svojoj knjizi 100 hrvatskih kemiËara 
(©kolska knjiga, Zagreb, 2002.) i da Êe biti prigovora 
na njeno uvrπtavanje u tu knjigu, a ona se kao malo 
koji drugi sveuËiliπni nastavnik pobrinula za studente 
izdavπi sama ili sa suradnicima desetak skripata i knji-
ga, koja su doæivjeli po nekoliko izdanja. Od demon- 
stratora na analitiËkim vjeæbama zapamtio sam po-
kojnoga Ivana Eπkinju (1934. - 1999.) s kojim sam 
kasnije bio dobar prijatelj i zadræao ga u uspomeni 
kao dobroga i dragoga Ëovjeka.  
Profesor Hanæek nam je dva semestra predavao viπu 
matematiku, a vjeæbe je dræao Miroslav Kugler (1915.-
1988.), koji je predavao matematiku na πumarsko-poljo- 
privrednome fakultetu. Kod Kuglera sam polagao i 
prvi kolokvij iz πibera - danas to smijeπno zvuËi kad su 
nam na raspolaganju prenosivi raËunski strojevi, ali 
pred 50 godina morali ste svladati uporabu πibera da 
bi mogli pratiti raËunske vjeæbe iz nekoliko predmeta. 
Hanæek je predavao funkcionalnu analizu i kombina-
toriku, koja je ugraena u temelje kemije, ali on za 
ilustraciju naæalost nije rabio kemijske primjere.  Pro-
fesor LopaπiÊ (Lopac kako su ga studenti zvali) bio 
je strah i trepet. Njegova su predavanja obuhvaÊala 
klasiËnu fiziku i teoriju relativnosti, a gotovo ni rijeËi 
nije bilo o kvantnoj fizici.  Svako je svoje predavanje 
podupro pokusima, koje je sam izvodio i priredio.  
Bio je sjajan eksperimentalni fiziËar, a bavio se is-
traæivanjima ultrazvuka. Utjecao je na razvoj fizike 
Ëvrstoga stanja u nas.  Profesor MariÊ bio je petrolog, 
ali je 1922. diplomirao kemiju i prirodopis na Filo-
zofskome fakultetu u Zagrebu, a doktorirao je 1928. 
u Beogradu.  Bio je po ponaπanju i govoru narodski 
Ëovjek, a u predavanjima je slijedio OpÊu minera-
logiju Frana TuÊana (1878. - 1954.), a uvijek je isti-
cao doprinose mineralogiji i petrologiji Mijata (Mije) 
KiπpatiÊa (1851. - 1926.). Vjeæbe iz kristalografije i 
ispitni kolokvij dræao je Ivan JurkoviÊ.
Na II. godini doËekala nas je organska kemija, koju 
je predavao profesor Viktor Hahn (1912. - 1970.), 
koji je 1946. u Zavodu za organsku kemiju naslije-
dio Rativoja Seiwertha (1916. - 2000.), a ovaj 1941. 
svoga mentora Vladimira Preloga U hrvatskoj kemiji 
je ostavio najvidljiviji trag kao nastavnik organske 
kemije. BuduÊi da u vrijeme kada je preuzeo Zavod 
nije bilo udæbenika organske kemije na hrvatskome 
jeziku, on je 1947. pripremio rukopis Organska ke-
mija na viπe od 700 stranica i izdao ga kao skrip-
ta. Naæalost on nije nikada svoja skripta pretoËio u 
knjigu. U predavanjima je izlagao organsku kemiju na 
klasiËan sustavni naËin poËevπi s alkanima i zavrπivπi 
kemijom prirodnih spojeva. Reakcijskih mehanizama 
u njegovim skriptama nije bilo kao ni osnova bioke-
mije. Termodinamiku u III. semestru i Termotehniku u 
IV. semestru predavao je profesor Veljko Brlek (1919. 
- 1996.), a njegov je asistent bio slavni πahist Andrija 

Fuderer, koji je napustio πah radi kemije. Elemente 
strojeva predavao je profesor Josip Serdar (1911. -
1997.), TehniËku mikroskopiju honorarni nastavnik 
Boris Vrtar (1916.), Osnove tehniËke mikrobiologije 
profesorica Vera Johanides Joha, roena Pirkmajer 
(1917. - 2000.), Osnove elektrotehniku docent Viktor 
Pinter (1904. - 1989.), a PredvojniËku obuku je dræao 
major Stevo VujiÊ.  
Na III. godina dobili smo dvosemetralne predmete 
Fizikalnu kemiju, koju je predavao akademik Miroslav 
Karπulin (1904.-1984.), Operacije kemijske industrije 
i Kemijsko-tehnoloπko raËunanje koje je predavao 
Ivan LovreËek, kojega smo poznavali od I. godine, a 
imali smo dvosemestralne vjeæbe iz organske kemije, 
vjeæbe iz fizikalne kemije i vjeæbe iz anorganske ke-
mijske tehnologije. LovreËek je predavao Operacije 
kemijske industrije prema skriptama istoga naziva, 
koje su priredio Rikard Podhorsky (1902. - 1994.), 
koji je nasilno udaljen 1952. s TehniËkoga fakulteta, 
jer se zalagao za autonomiju SveuËiliπta.  No, je li 
moguÊa autonomija sveuËiliπta ako se ono samo ne 
financira?  Podhorsky je rehabilitiran 1990., a 1992. 
proglaπen poËasnim profesorom Fakulteta kemijskoga 
inæenjerstva. U VI. semestru smo dobili trosemestral-
ni predmet Anorgansku kemijsku tehnologiju, koji je 
predavao profesor Petar Sabioncello (1906. - 1987.; 
diplomirao 1928.). Predavanja na III. godini odræa-
vana su u maloj predavaonici na MaruliÊevome trgu 
20, jer nas je svega tridesetak uspjelo prebroditi Scile 
i Haribde prvih dviju godina studija.
Na IV. godini dobili smo specijalistiËke predmete 
Organsku kemijsku tehnologiju, TehniËku katalizu, 
Tehnologiju katalitiËkih procesa, MehaniËku tehnolo-
giju, Ekonomiku indsutrijskih poduzeÊa i po vlastitom 
odabiru Specijalne metode kemijske analize i Kemij-
sku tehnoloigiju vode, a nastavljena su predavanja iz 
Anorganske kemijske tehnologije. Organska kemijska 
tehnologija se dijelila na tri kolegija, koja su studenti 
skraÊeno nazivali Tehnologija boja (Jovanka Jova-
noviÊ-Kolar), Tehnologija koæe i tekstila (Mladen Bra-
var) i Tehnologija nafte (Boris Prohaska). Te je pred-
mete prije njih predavao Matija KrajËinoviÊ koji je na 
vlastiti zahtjev umirovljen 1. rujna 1959., ali Êe se 
1963. reaktivirati u Beogradu. Sva tri dijela njegova 
kolegija bila su popraÊena s vjeæbama, koje vodio 
Drago Hace (1930. - 2005.), a od honorarnih asiste-
nata sprijateljio sam se sa Zvonimirom KatoviÊem.
TehniËku katalizu i tehnologiju katalitiËkih procesa 
predavao je honorarno Ivan Brihta (1903. - 1960.). 
On nas je prvi upoznao s reakcijskim mehanizmima, 
a za potrebe nastave priredio je udæbenik Kataliza u 
kemijskoj industriji (TehniËka knjiga, Zagreb, 1953.).  
S Podhorskim je objavio 1932. u vlastitoj nakladi 
djelo Nauka, æivot i tehnika. To je bila prva knjiga 
na hrvatskome jeziku o znaËenju prirodnih znanosti 
s marksistiËkim pogledom na svijet. Zbog te knjige, 
ali njihovih stavova o odnosu znanosti i filozofije, 
sudjelovali su u tzv. sukobu na ljevici od 1937. do 
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1940. Brihta je bio pravi kemijski entuzijast, a volio 
je glazbu i u njegovoj kuÊi su se odræavali domjenci 
na kojima je nastupao u gudaËkome kvartetu. Ispite 
je takoer odræavao u vlastitome domu. Naæalost 29. 
studenoga 1960. iznenada je umro od srËanoga uda-
ra, mjesec dana nakon πto je izabran za redovitoga 
profesora TehniËkoga fakulteta u Skoplju. Ekonomiku 
industrijskih poduzeÊa predavao je Dragutin Do-
mainko (1899. - 1978.), koji je bio inæenjer tehnike i 
profesor ekonomije, a predavao je prema vlastitome 
udæbeniku Ekonomika i organizacija industrijskih po-
duzeÊa. I ja sam, kao veÊina studenata njegov ispit 
ostavio za kraj. Isti smo dan kod njega polagali ispit 
Zorica Veksli, Vladimir KatoviÊ Keti i Zvonimir Kolar 
Zvonac ili Kolarius. Svi Êemo se poslije naÊi na IRB-u, 
a naπe sudbine bit Êe dosta razliËite. Ispit kod Do-
mainka bilo je doista teπko poloæiti tako da je veliki 
broj studenata iz nekoliko generacija imao dovrπene 
diplomske radove, ali nije mogao preÊi barijeru zva-
nu Ekonomika industrijskih poduzeÊa. U VIII. semestru 
poËeo sam raditi na diplomskome radu iz polarografi-
je kod FilipoviÊa. Zadatak diplomskoga rada bio je 
odrediti utjecaj pH na poluvalni potencijal bizmuta u 
otopinama natrijevoga acetata i octene kiseline i na 
temelju postignutih rezultata izvesti zakljuËak o vrsti 
bizmutovih acetato-kompleksa u ispitivanim otopina-
ma. Takoer sam morao predati i tehnoloπki proraËun 

NOVE KNJIGE

Marija Kaπtelan-Macan, Marica MediÊ-©ariÊ i SreÊko Turina: 
Ploπna kromatografija
Nakladnik: Farmaceutsko-biokemijski fakultet SveuËiliπ-
ta u Zagrebu, Zagreb 2006.
Glavna urednica: M. MediÊ-©ariÊ
Suatori: A.J.M.Horvat, S. BabiÊ i Æ. Debeljak
Recenzenti: Prof. dr. sc. ©. Cerjan-StefanoviÊ, prof. dr. 
sc. Dubravka PaviπiÊ-Strache, mr. sc. Antun Dürrigl

Iz recenzija:
“Kromatografija je danas najmoÊnija separacijska 
tehnika, nezamjenljiva u znanosti o okoliπu i  ljudskom 
zdravlju. Stoga je ova knjiga viπe nego dobrodoπla, 
jer znanstvenim pristupom obrauje teorijske osnove, 
separacijske mehanizme, ali i primjenu ploπne kro-
matografije u istraæivanju i praksi.
Djelo je izvorno, sadræava mnoge vlastite spoznaje 
autora koji su i sami pridonijeli razvoju kromatograske 
teorije i prakse, a svoja iskustva prenose u ovoj knjizi 
na vrlo prikladan naËin.
Knjiga je vrijedno znanstveno djelo, moæe posluæiti 
kao udæbenik studentima koji sluπaju kromatografske 
kolegije, ali ona je prije svega izvrstan priruËnik za 
brojne kemiËare, kemijske inæenjere, farmaceutske i 
prehrambene inæenjere koji se ploπnom kromatogra-

za dobivanje 100 kg dnevno bizmutova subnitrata 
(magisterium bizmuti) iz metalnoga bizmuta.  Diplom-
ski sam rad izradio u dijelu dovrπenoga laboratorija 
za studentske vjeæbe na tavanu MaruliÊevog 20 koji 
je bio namijenjen diplomandima. Polarograf sam 
morao sloæiti od dijelova, a rukom biljeæiti potencijal 
za svaki pomak potenciometra, jer nismo u labora-
toriju imali moguÊnost automatskoga crtanja polaro-
grama. TehniËka priprava diplomskoga rada u ono 
pred-kompjutorsko vrijeme bila je prava gnjavaæa.  
Tipkao sam rad u 6 primjeraka na starome pisaÊem 
stroju, dijagrame i crteæe sam priredio na milimetar-
skome papiru, a aparaturu odslikao. Diplomirao sam 
u subotu, 12. studenoga 1960. te nekoliko dana kas-
nije bio promoviran u inæenjera kemijske tehnologije 
u auli Rektorata na Trgu marπala Tita 14.  U ispitnome 
su povjerenstvu pored moga voditelja i moga prvo-
ga uËitelja FilipoviÊa, bili Miroslav Karπulin i Branko 
LovreËek (1920.-1996.)
S ‘naπe’ izvorne godine (upis na fakultet 1956.) u tome 
smo roku kao prvi diplomirali pokojni Ivica Meze,  
Antal KovaË i ja.  Meze je diplomirao Ëetiri dana prije 
nas, a ja nekoliko sati prije KovaËa. SljedeÊi kolege s 
godine diplomirat Êe u 1961.  

Nenad TrinajstiÊ
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fijom sluæe u praksi, a da Ëesto prethodno nisu stekli 
dovoljno znanja o toj vaænoj analitiËkoj tehnici.”
“Knjiga Ploπna kromatografija pisana je za istraæi-
vaËe i praktiËare koji se u svom radu sluæe kromato-
grafijom. Premda se bavi specifiËnom kromatograf-
skom tehnikom, teorijski dio knjige pruæa mnogo 
korisnih podataka o kromatografiji uopÊe. Knjiga je 
spoj akumuliranog teorijskog znanja autora i njihova 
dugogodiπnjeg bavljenja kromatografijom. Jedan od 
autora, S. Turina, pionir je tankoslojne kromatografije 
u nas i jedan od prvih u svijetu koji je postavio neke 
njezine temeljne zakonitosti. 
Opπirno razraene teorijske osnove, pisane su pris-
tupaËnim rjeËnikom i dobro Êe doÊi svakom tko æeli 

viπe nauËiti o tim sloæenim fizikalno-kemijskom pro-
cesima. Moderne instrumentalne tehnike, a naroËito 
kemometrijske metode neπto su teæe razumljive poËet-
nicima, ali opseæna literatura i slikovni prikazi pomoÊi 
Êe im da svladaju i tu zahtjevnu grau. Kratko, ali 
pregledno dan je i uvid u uspostavljanje i provoenje 
sustava kvalitete u kromatografskom laboratoriju. Vrlo 
iscrpnom literaturom popraÊeno je i poglavlje Prim-
jena ploπne kromatografije koje je izvrsno pomagalo 
poËetnicima u izboru metode.  Fotografije i kromato-
grami u boji daju knjizi dodatnu vrijednost.”
Cijena knjige je 200,00 Kn, a moæe se nabaviti u skrip-
tarnici Farmaceutsko-biokemijskog fakulteta u Zag- 
rebu. 

S  FAKULTETA

DAN FAKULTETA 20. LISTOPADA 2006.

I ove godine djelatnici Fakulteta proslavili su Dan Fakultea 20. listo-
pada kada je toga dana davne 1919. poËela nastava na Kemij-
sko-tehnoloπkom studiju. Najavljen kao izlet u nepoznato izazvao je 
znatiæelju djelatnika, ali je odziv bio skroman (okupilo nas se 50).
U udobnom autobusu Croatiabusa ipak smo krenuli u poznatom 
smjeru. “Stacionar” je bio na obroncima MoslavaËke gore, u mjes-

tu ©umeÊani na 
seoskom imanju 
Kezele.
  Kao i do sada, prije zajedniËkog ruËka upoznali smo bliæu oko-
licu, Kloπtar IvaniÊ i IvaniÊ Grad. U Kloπtru IvaniÊu doËekao nas 
je predsjednik TuristiËke zajednice i upoznao sa znamenitostima 
samog mjesta (Crkva Blaæene Djevice Marije i Crkva i samostan 
Svetog Ivana Krstite-lja).
U IvaniÊ Gradu posjetili smo “Naftalan”, specijalnu bolnicu za 
medicinsku rehabilitaciju, gdje se koristi ljekovita nafta (naftalan) s 
domaÊih izvora za lijeËenje koËnih i reumatskih bolesti.
U ©umeÊanima smo se upoznali s gospodarstvom obitelji 
Kezele (podrum, degustacija i razgledanje imanja), a na-
kon toga nastavili druæenje do povratka u Zagreb. Bilo 

je raznoliko i ugodno, uæivali samo u pitomim obroncima  
MoslavaËke gore i gastronomskim specijalitetima toga kraja. 
Svima koji nisu bili neka bude æao jer smo proveli ugodan dan u 
zajedniËkom druæenju.

Organizator izleta
Emir HodæiÊ
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SveËana sjednica Fakultetskog vijeÊa

SveËani dio sjednice Fakultetskog vijeÊa odræan 30. 
listopada 2006. bio je posveÊen dodjeli nagrada, 
priznanja i zahvalnica istaknutim nastavnicima  i stu-
dentima. 

Nagrade:

Nikola PanduriÊ, student II. godine studija Ekoinæenjer-
stvo za izvrstan uspjeh na  I. godini studija
Hrvoje LukaËeviÊ, student II. godine studija Kemijsko inæe-
njerstvo za izvrstan uspjeh na  I. godini studija
Fabijan PavoπeviÊ, student VII. semestra za izvrstan uspjeh 
na  III. godini studija

Pohvalnice: 

Jasminka –ukiÊ i Katarina Dodik za uspjeπan studentski rad

Zahvalnice: 

Prof. dr. sc. Juraj BoæiËeviÊ, prilikom umirovljenja za 
uspjeπan dugogodiπnji nastavni i znanstveni rad na 
Fakultetu
Mr. sc. Branka BrËiÊ, za izuzetan doprinos u voenju 
sportskih ekipa studenata Fakulteta kemijskog inæenjer- 
stva i tehnologije
Admir Glavaπ, trener, za izuzetan doprinos u voenju 
odbojkaπke ekipe studentica Fakulteta kemijskog inæe-
njerstva i tehnologije. 

Priznanja:

Odbojkaπka ekipa studentica FKIT-a za izuzetne sportske 
rezultate u 2006. godini
1. mjesto - Prvenstvo SveuËiliπta u Zagrebu
1. mjesto - SveuËiliπno prvenstvo Hrvatske
4. mjesto - SveuËiliπno Europsko prvenstvo, Eind-
hoven  2006.

Studenski zbor FKIT-a za osvojeno 1. mjesto u sportskim 
natjecanjima i znanstvenom radu na Tehnologijadi 
2006.

Udruæenje Fakulteta kemijskog inæenjerstva i tehnologije nagra-
dilo za natprosjeËan uspjeh na studiju u ak. godini 
2006./06: 

Ana VukoviÊ, studentica II. godine Ekoinæenjerstva s 
poloæenih svih 11 ispita I. godine s prosjekom 5,0; 
Nataπa Perin, studentica III. godine s poloæenih 8 ispita 
u II. godini s prosjekom 4,62; Mario TomekoviÊ, student 
IV. godine s poloæenih 6 ispita u III. godini s pros-
jekom 4,33. Maja StipkoviÊ, apsolventica s poloæenih 8 
ispita u IV. godini i prosjekom 5,0.

Glasnik svima srdaËno Ëestita !

OSVRTI, PRIKAZI

Impact factor - broj koji proædire znanost

(prema Ëlancima Richarda Monasterskog “The Number That’s 
Devouring Science” iz The Chronicle of Higher Education 
52(8) (2005) A12, “Impact Factors Run Into Competition” iz 
The Chronicle of Higher Education 52(8) (2005) A17 i tran-
skripta razgovora istog autora s A. A. Agrawalom objavljenim 
na web-stranicama istog Ëasopisa)

“Nikad nismo pomislili da bi se mogao pretvoriti u 
kriterij procjenjivanja prilikom dodjele novaca i pro-
jekata”, kaæe Eugene Garfield. Sve je poËelo tako 
nevino, prije 50 godina, kad je Eugene Garfield 
pokuπavajuÊi unaprijediti crpljenje informacija iz 
znanstvenih Ëasopisa zamislio i okrstio impact fac-
tor, sustav ocjenjivanja Ëasopisa, da bi olakπao pro-
biranje najbitnijih publikacija iz mase manje vrijed-
nih naslova. Iako je impact factor prvi put spomenut 
1955., Garfield je tek 1960-ih zajedno s kolegom u 
potpunosti razvio taj koncept. Da bi se odredilo koji su 
Ëasopisi najbitniji znanstvenicima, uzima se citiranost 
prosjeËnog Ëlanka u pojedinom Ëasopisu. Ova raËu-
novodstvena metoda sama po sebi nije niπta posebno 
i van znanstvenih krugova malo tko je i Ëuo za nju. 
No danas Garfield usporeuje svoju zamisao s nuk-
learnom energijom, koja moæe pomoÊi ali i izazvati 
gadnu πtetu kad se zloupotrebi. Osnovna definicija 
impact factora vrlo malo se promijenila s vremenom, 
iako je izraËun sad veÊinom automatiziran raËunal-
nim algoritmima koji prosiju milijune citata godiπnje. 
Na primjer, da bi se izraËunao faktor utjecaja za 
Nature za 2005., podijeli se broj citata iz 2004. s 
brojem svih Ëlanaka objavljenih u 2002. i 2003, Ëime 
se dobiva impact factor od 32,182, deveti po veliËini 
izmeu svih Ëasopisa. To je brojka za kojom æude 
svi urednici i nakladnici diljem svijeta, jer viπe od po-
lovice svih znanstvenih Ëasopisa ima faktor utjecaja 
ispod 1. Impact factor zamiπljen je tako da bi se manji 
Ëasopisi mogli nositi s veÊima. No izraËun diskriminira 
polja koja sporije napreduju, poput matematike gdje 
nije neobiËno citirati literaturu desetljeÊima staru, a 
citiranost Ëlanaka starijih od dvije godine ne ulazi u 
proraËun faktora. Stoga je primjena impact factora 
posebice nezgodna kod usporedbe razliËitih polja is-
traæivanja. Takoer vrijedi da se pravi utjecaj nekog 
rada na znanstveno podruËje moæe procijeniti tek 
nakon kojih 10-20 godina. Drugi nedostatak faktora 
je πto broji samo citiranost Ëlanka i time zanemaruje 
njegov moguÊi prinos u primjeni.
Impact factori postigli su takvu moÊ, posebice u zad-
njih 5 godina, da poËinju upravljati znanstvenim 
radom. U Europi i Aziji, a sve viπe i u Sjedinjenim 
AmeriËkim Dræavama, mogu igrati kljuËnu ulogu pri 
zapoπljavanju, izboru u zvanja i dodjeljivanju pro-
jekata. KritiËari tvrde da se groznica impact factora 
πiri i prijeti skretanjem smjera istraæivanja: danas 
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znanstvenici radije rade na “modernim” temama koje 
Êe lakπe zavrπiti u Ëasopisima visokih faktora utjecaja, 
mjesto da nastavljaju bitna istraæivanja koja moæda 
trenutaËno nisu popularna. Gleda se samo kratkoroË-
na korist i skaËe s teme na temu, jer je detaljnije raz-
rade povrπno atraktivnih tema teæe objaviti u Ëasopi-
sima s visokim faktorom. Cijeli fenomen zapoËeo je 
prije otprilike 10 godina, kad je sve veÊa raπirenost 
Interneta omoguÊila jednostavan pristup podacima ISI, 
kompanije koja raËuna statistike citiranosti i impact 
factore Ëasopisa, i koju je 1992. od Garfielda otku-
pila Thomson Corporation. Ova korporacija nastojala 
je poveÊati unosnost statistiËkog poduzeÊa kupujuÊi 
baze podataka i reklamirajuÊi svoje usluge.
Impact factori postali su popularni kao objektivna 
mjera viπestruke primjene. KnjiæniËari pomoÊu njih 
mogu odluËivati koje Ëasopise naruËiti a koje ukinuti, 
urednici i nakladnici prema njima mogu pratiti us-
pjeh svojih Ëasopisa u usporedbi s konkurencijom, 
a znanstvenici tako mogu procijeniti gdje bi njihovi 
radovi dobili najviπe pozornosti. I doista, Ëasopisi s 
viÊim faktorom dokazano uËinkovitije πire objavljenu 
informaciju jer se njima posveÊuje veÊa pozornost.
I tako su s vremenom impact factori postali toliko priv-
laËni znanstvenicima da ih se poËelo primjenjivati ne 
samo na Ëasopise veÊ i na istraæivaËe. U idealnom 
sluËaju, prilikom procjene trebalo bi se gledati koliko 
je puta citiran pojedini rad ili pak autor, no to zahti-
jeva vremena i novaca, a impact factori nude preËicu. 
Takoer pomaæu u suvremenom svijetu iznimno speci-
jaliziranih znanstvenih podruËja: komisijama koje 
odluËuju o zapoπljavanju ili izboru u zvanje sve je 
teæe procijeniti kvalitetu radova kandidata koji se ne 
bavi istim podruËjem, pa poseæu za impact factorom 
Ëasopisa u kojemu je Ëlanak objavljen kao mjerilom 
njegove kvalitete, bez obzira kakav je Ëlanak sam. 
Baπ zbog toga se i prije popularnosti faktora viπe 
gledalo na to koliko se i u kojim Ëasopisima objav-
ljuje nego πto se objavljuje. U Europi se javlja i treÊi 
razlog popularnosti impact factora: u nekim zemljama 
znanstvenici koji se bave odreenim podruËjem toliko 
su malobrojni da se svi meusobno poznaju, pa su ili 
suradnici ili suparnici. U tim je sluËajevima uporaba 
impact factora za procjenu pojedinaËnog istraæivaËa 
napredak prema povlaËenju veza kod donoπenja od-
luka o zapoπljavanju ili financiranju.
No kritiËari istiËu kako je oslanjanje na faktore 
utjecaja u procjenjivanju osoba statistiËki tupavo, jer 
faktori pokazuju prosjek svih Ëlanaka objavljenih u 
godini dana i nisu primjenjivi na pojedini Ëlanak, a 
kamoli na autora. Primjerice, Ëetvrtina svih Ëlanaka 
objavljenih u Nature tijekom 2004. zasluæna je za 
89% citiranosti toga Ëasopisa, πto znaËi da je velika 
veÊina Ëlanaka citirana mnogo manje od prosjeËna 
32 puta kako kazuje najnoviji impact factor. Garfield 
i ISI redovito istiËu nedostatke rabljenja impact fac-
tora za procjenjivanje pojedinih Ëlanaka ili osoba, 
napominjuÊi da je pogreπno misliti da se iz citiranosti 

Ëasopisa moæe iπta zakljuËiti o citiranosti Ëlanka. No 
ta upozorenja prolaze neprimjeÊeno, i impact factori 
se otvoreno koriste u procjenjivanju istraæivaËa ili pro-
jekata. Sve viπe znanstvenika osjeÊa da sve viπe oni 
sluæe faktoru umjesto da bude obratno. Pritisak da se 
objavljuje u znanstvenim Ëasopisima s najviπim impact 
factorima (Nature, Science, Cell) doveo je do toga da 
se sve viπe istraæivaËa natjeËe za ograniËeni prostor 
u tim Ëasopisima koji pokrivaju πire podruËje, nauπtrb 
specijalistiËkih naslova koji su tradicionalno sluæili 
kao glavna publikacija pojedine discipline. NekoÊ je 
vrijedilo “publish or perish”, no sad to sve viπe postaje 
“publish in a high-impact journal or perish”... Tako 
se Ëesto dogaa da se rad πalje iz Ëasopisa u Ëaso-
pis, nevoljko se spuπtajuÊi ljestvicom impact factora 
dok se ne nae Ëasopis koji Êe rad objaviti. Time se 
usporava objavljivanje, a znanstvenici gube vrijeme 
u pokuπajima objavljivanja mjesto da nastave svoje 
istraæivanje.
S druge strane, zatrpani tolikim brojem radova Ëaso-
pisi s visokim faktorom samo djeliÊ mogu proslijediti 
na recenziju. Nature, primjerice, odbija polovicu po-
slanih radova bez prethodne recenzije. To je zabrin-
javajuÊe, jer urednici vrhunskih Ëasopisa nisu nuæno 
kadri procijeniti je li rijeË o vrijednom radu. Glavni 
urednik Naturea, Philip Campbell, odbacuje te sumnje 
tvrdeÊi da svi njegovi urednici paæljivo prate razvoj u 
svojim podruËjima, i takoer negira raπireno miπljenje 
da Nature odbacuje radove za koje urednici smatraju 
da neÊe biti citirani i time πtetiti impact factoru Ëa-
sopisa: “Kad bi bilo tako, prestali bismo objavljivati 
radove iz geologije ili paleontologije, koji su rijetko 
kad toliko citirani kao oni iz molekularne biologije.” 
No iako to moæda ne vrijedi za Nature, zabiljeæeni 
su sluËajevi odbijanja radova za koje se procijenilo 
da neÊe pridonijeti impact factoru Ëasopisa. I sami 
urednici to potvruju, i smatraju nemoguÊim da se ba-
rem ne pomisli o “citatnosti” Ëlanka prilikom odluke o 
prihvaÊanju, bili to svjesno ili ne.
Sve to dovelo je do poveÊanog nezadovoljstva meu 
znanstvenicima, posebice prema biznisu znanstvenog 
publiciranja. Uz opravdano uredniËko probiranje, 
urednici Ëasopisa nauËili su manipulirati sustavom ra-
beÊi trikove kojima umjetno napuhuju vlastiti faktor. 
Poznata metoda je objavljivanje veÊeg broja pregled-
nih Ëlanka koji daju pregled teme ali obiËno ne sa-
dræe nove podatke, jer su takvi Ëlanci u pravilu ËeπÊe 
citirani od izvornih znanstvenih radova. I doista, 7 od 
15 najviπe rangiranih Ëasopisa u 2005. pregledne 
su publikacije: Annual review of Immunology (1.), 
Nature Reviews Cancer (4.), Physiological Reviews 
(5.), Nature Reviews Molecular Cell Biology (6.), 
Reviews of Modern Physics (7.), Nature Reviews Im-
munology (8.), Annual Review of Biochemistry (11.). 
Neki pristupi koriste rupe u metodi raËunanja faktora: 
vijesti, uvodnici, recenzije knjiga i saæeci sa skupova 
ne raËunaju se kao “citirajuÊi Ëlanci” i time ne ulaze 
u nazivnik. No ako se te neubrojene Ëlanke citira u 
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literaturi, uÊi Êe u brojnik i time povisiti impact fac-
tor Ëasopisa. Uprava ISI-ja i neki urednici odbacuju 
ovu primjedbu tvrdeÊi da se vijesti i uvodnici vrlo ri-
jetko citiraju, πto je uglavnom toËno, ali dogodi se 
da neki od njih privuku toliku pozornost da mogu 
znatno utjecati na impact factor Ëasopisa. Na prim-
jer, citiranja vijesti iz The Lanceta povisila su faktor 
tom prestiænom Ëasopisu za Ëak 16 % u 2002. Zbog 
svega toga se u brojnim Ëasopisima smanjuje udio 
izvornih znanstvenih radova a zamjenjuju ih “nebro-
jivi” Ëlanci: prema podacima iz ISI-ja Cell, Journal of 
American Medical Association, The Lancet, Nature, 
te The New England Journal of Medicine redom ob-
javljuju manje “brojivih” Ëlanaka nego πto su 1998. 
Urednici brane ove promjene istiËuÊi da su uvodnici, 
recenzije knjiga, vijesti i sliËno potrebni i popularni 
kod Ëitateljstva. Vrhunski Ëasopisi takoer su usavrπili 
tehniku svraÊanja pozornosti na sebe. Imaju dobro fi-
nancirane urede za odnose s javnoπÊu koji redovito 
πalju obavijesti stotinama novinara o Ëlancima koji Êe 
se objaviti. Pojavljivanje Ëlanka u vijestima pak do-
kazano poveÊava njegovu citiranost i time povisuje 
impact factor, dok manji i nevidljiviji Ëasopisi o takvoj 
eksponiranosti mogu samo sanjati.
No javljaju se i drugi, beskrupulozniji naËini podizanja 
faktora. Neki Ëasopisi primjerice redovito zahtijevaju 
od autora da citiraju Ëlanke iz istog Ëasopisa, Ëime 
mu se poveÊava impact factor. Neki autori smatraju 
da takvi zahtjevi naginju ucjenjivanju i krπe znanstve-
nu etiku, no nije nezamislivo da je i samim autorima u 
interesu pomoÊi u podizanju faktora Ëasopisa u kojem 
objavljuju. ISI je zapazio jasan primjer takve prakse 
u World Journal of Gastroenterology, skinuvπi ga s in-
deksa 2005. jer je 85 % citiranosti bilo iz njega samo-
ga. Ta praksa ipak postaje sve uËestalija. Ponekad 
uvodnik citira brojne Ëlanke iz prethodnih brojeva Ëa-
sopisa, Ëime se postiæe primjetno poveÊanje u impact 
factoru, Ëak i do 20 % (naravno u Ëasopisima koji 
imaju relativno nizak faktor). Stoga se neki zalaæu za 
odbacivanje samocitiranosti pri izraËunu impact fac-
tora, a ISI sad navodi koji postotak citiranosti za poje-
dini Ëasopis dolazi iz njega samoga.
I dok ISI pokuπava onemoguÊiti zloporabu od strane 
urednika, pokazalo se da problema ima i u njihovim 
temeljnim podacima i analizama. Urednici sa zabrin-
javajuÊom uËestalosti nalaze pogreπke u impact fac-
torima koje Thomson objavljuje, i smatraju da ih se 
time pritiπÊe, a problemi izgleda samo rastu. Sve viπe 
je prituæbi da ISI nije uraËunao citiranost pojedinih 
Ëlanaka, ili da je kongresne saæetke brojio kao pu-
novrijedne Ëlanke, πto je u sluËaju Journal of Sports 
Science udvostruËilo broj Ëlanaka pripisanih Ëasopisu, 
doslovno mu prepolovivπi impact factor. Iz Thomsona 
tvrde da surauju s urednicima u svrstavanju Ëlanaka, 
te da je rastuÊa vaænost faktora potakla urednike da 
podrobnije prouËe raËune i da je to jedini uzrok po-
rasta prituæbi. Mnogi urednici i znanstvenici predlaæu 
jednostavno rjeπenje ovih pogreπaka i namjernih ma-

nipulacija: ISI treba uzimati u obzir jedino citiranja 
izvornih znanstvenih radova, eliminirajuÊi time prob-
lem vijesti, uvodnika, preglednih Ëlanaka i tako dalje. 
No ISI postojano odbija promijeniti svoju izvornu for-
mulu.
Uzevπi u obzir moÊ ISI-ja i njegovih impact factora, 
znanstvenici su prisiljeni slijediti sustav - no treba napo-
menuti da nije ISI doveo zloglasni faktor na sadaπnju 
poziciju: to su uËini sami znanstvenici! ISI/Thomson 
takoer objavljuje podatke o citiranosti pojedinog 
Ëlanka, πto je mnogo bolji kriterij za prosuivanje 
utjecajnosti rada, pa time posredno i autora, u vlas-
titom znanstvenom polju. Najbolje bi bilo rabiti viπe 
razliËitih faktora prilikom procjene, jer svaki kriterij 
ima svojih prednosti i mana. A rastuÊa uporaba 
elektroniËkih i besplatnih Ëasopisa bi s vremenom 
mogla sruπiti tradicionalni sustav pakiranja Ëlanaka 
u sveπËice Ëasopisa. Uz moguÊnost snimanja samo 
Ëlanaka koji ih zanimaju, za mnoge znanstvenike sve 
je manje vaæno u kojem su Ëasopisu izvorno objav-
ljeni. No veÊina i dalje priznaje vaænost razlikovanja 
kvalitete Ëlanaka u, recimo, Science i Science of the 
Total Environment...

Jelena Macan
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Akademiku Marinu Hrasti na izboru u redovnog Ëlana 
HAZU, razred TehniËke znanosti.

Prof. dr. sc. –uri VasiÊ-RaËki, dobitnici Dræavne nagrade 
za znanost iz biotehniËkog prodruËja.

Prof. dr. sc. Zoranu Gomziju, dobitniku sveuËiliπne Na-
grade “Fran BoπnjakoviÊ” za razvoj i promicanje 
tehniËkih znanosti

Ivani ©oljiÊ, znanstvenoj novakinji FKIT, dobitnici Na-
grade  Hrvoje Poæar.

Unaprijeenja: 
Redovitoj profesorici dr. sc Katici SertiÊ-Bionda 
Izvanrednoj profesorici dr. sc. Sanji PapiÊ
Docentici Jasni PrliÊ-Kardum

Doktori znanosti( svibanj 2006. - listopad 2006.)
Dr. sc. Jelena Macan, Priprava hibridnih materijala 

za prevlake SOL-GEL procesom (kemijsko inæenjerstvo); 
mentor: dr.sc. Hrvoje IvankoviÊ, red.prof. 

Dr. sc. Gordana MatijaπiÊ, Reoloπko ponaπanje i gra-
nulometrijska svojstva gustih suspenzija u procesu usit-
njavanja (kemijsko inæenjerstvo); mentor: dr.sc. Antun 
GlasnoviÊ, red. prof.

Dr. sc. Tamara Holjevac, Modificiranje i stabilnost 
plastomernih mjeπavina sa stiren-etilen/butilen-stiren blok 
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kopolimerom (kemijsko inæenjerstvo); mentorica: dr.sc. 
Vesna Rek, red. prof.

Dr. sc. Marija VukoviÊ, Analiza procesa nastajanja 
aktivnog mulja pri obradi otpadnih voda (kemijsko inæe-
njerstvo); mentorica: dr.sc. Felicita Briπki, izv. prof.

Dr. sc. Zvjezdana Findrik, Studij reakcija kataliziranih 
oksidazama aminokiselina (kemijsko inæenjerstvo); men-
torica: dr.sc. –ura VasiÊ-RaËki, red. prof.

Dr. sc. Ana VrsaloviÊ PreseËki, Studij fumaraze i alko-
lol dehidrogenaze u biotransformacijama (kemijsko in-
æenjerstvo); mentorica: dr.sc. –ura VasiÊ-RaËki, red. 
prof.    

Magistri znanosti (svibanj - listopad 2006.)
Mr. sc. Æeljka Zgorelec, Utjecaj gnojidbe i biljnog 

pokrova na gubitak duπika s vodom iz tla (kemija); men-
torica: dr.sc. Marija Ka+telan Macan, red. prof.

Mr. sc. Goran Romac, Studij zaπtite okoliπa pri proiz-
vodnji duπiËne kiseline (kemijsko inæenjerstvo); mentori-
ca. dr.sc. Ljubica MatijaπeviÊ, izv. prof.

Mr. sc. Marija TrkmiÊ, Analiza procesa taloæenja u 
loæiπtu generatora pare (kemija); mentorica: dr.sc. ©tefica 
Cerjan-StefanoviÊ, red. prof.

Mr. sc. Karolina Maduna Valkaj, Priprema i karak-
terizacija zeolitnih katalizatora za obradu fenolnih ot-
padnih voda (kemijsko inæenjerstvo); mentorica: dr.sc. 
Stanka ZrnËeviÊ, red. prof.     

Diplomirani inæenjeri ( svibanj - listopad 2006.)           
Daniela PetkoviËek, Priprava kordijeritne keramike 

sol-gel postupkom, mentor: dr.sc. Hrvoje IvankoviÊ, red. 
prof.

Neven BubliÊ, Modifikacija zeolita za obradu otpad-
nih voda, mentorica: dr.sc. ©tefica Cerjan-StefanoviÊ, 
red. prof.

Iva Juπinski, UltrazvuËna ekstrakcija veterinarskih lijeko-
va iz sedimenta, mentorica dr.sc. Alka Horvat, docent

Ivan SimËiÊ, Tijek i kinetika kristalizacije ganitne staklo-
keramike u izotermnim uvjetima, mentor: dr.sc. Stanislav 
Kurajica, izv. prof.

Ivan Jaguπt, Kompatibilizacija mjeπavina termoplas-
tiËnog poliuretana i polipropilena talkom, mentorica: 
dr.sc. Emi GovorËin-BajsiÊ, doc.

Hrvoje Nikl, Toplinska svojstva cementnog materijala, 
mentor: dr.sc. Tomislav MatusinoviÊ, red. prof.

Hrvoje Jenei, Kinetika oksidacije Ëae nastale izgara-
njem dizel goriva, mentorica: dr.sc. Vesna TomaπiÊ, izv. 
prof.

Ines ©imunoviÊ, Modeliranje oksidacije L-metionina 
katalizirane dehidrogenazom L-aminokiselina, mento-
rica: dr.sc. –ura VasiÊ-RaËki, red. prof.

Ivana Vidalin, Razdvajanje smjese organskih kiselina 
kristalizacijom, mentor: dr.sc. Bruno ZeliÊ, docent

Vedrana GrozdaniÊ, Sinteza i utjecaj znaÊajki kata-
lizatora na djelotvornost procesa katalitiÊkog krekiranja 
plinskih ulja, mentorica: dr.sc. Katica SertiÊ-Bionda, izv. 
prof.

Olgica GogiÊ, Ispitivanje stabilnosti lijekova iz grupa 
sulfonamida i tetraciklina, fluorkinolona i diaminopiri-
midina tankoslojnom kromatografijom, mentor: dr.sc. 
Alka Horvat, docent

Ana MuæiniÊ, Sol-gel sinteza kalcijevog aluminata, 
mentor: dr.sc. Stanislav Kurajica, izv. prof.

©imo KordiÊ, Kemijski optiËki pH senzori pripravljeni 
sol-gel tehnologijom, mentor: dr.sc. Ivana MurkoviÊ, do-
cent

Damir MihiÊ, Toplinska svojstva PS kompozita, mentor: 
dr.sc. Mirela Leskovac, docent

Boris Hrvoj, Procjena svojstava meupovrπine u PS 
kompozitima, mentorica: dr.sc. Mirela Leskovac, docent

Jasna OtoËan, Karakterizacija i stabilnost svojstava 
NF270 membrane, mentor: dr.sc. Kreπimir KoπutiÊ, do-
cent

Ivana MiπkoviÊ, Sinteza i karakterizacija samoorga-
nizirajuÊih monoslojeva alkantiola na zlatu, mentorica: 
dr.sc. Mirjana Metikoπ-HukoviÊ, red. prof.

Josip Tutavac, Recikliranje i ispitivanje postojanosti 
polietilenskih plinova, mentorica: dr.sc. Zlata Hrnjak- 
MurgiÊ, izv. prof.

Ivona Fiamengo, Utjecaj stupnja degradacije na svoj-
stva recikliranog poli(etilen-tereftalata), mentorica: dr.sc. 
Zlata Hrnjak-MurgiÊ, izv. prof.

Vesna OceliÊ, Mjeπavine PS/HDPE-a sa SEBS blok 
kopolimerom kao kompatibilizatorom, mentorica: dr.sc. 
Vesna Rek, red. prof.

Anela DumanËiÊ, Hidrotermalna sinteza bioaktivne 
keramike na bazi hidroksiapatita, mentor: dr.sc. Hrvoje 
IvankoviÊ, red. prof.

Nataπa ∆oriÊ, Volumne promjene cementnog materi-
jala, mentor: dr.sc. Tomislav MatusinoviÊ, red. prof.

Ivana NovakoviÊ, OËvrπÊivanje nezasiÊene poliester-
ske smole u kalupu ploËastog oblika grijanjem toplim 
zrakom, mentor: dr.sc. Zoran Gomzi, red. prof.

Vesna Blaæek, Alkalna depolimerizacija PET-a, men-
torica: dr.sc. Zlata Hrnjak-MurgiÊ, izv. prof.

Siniπa SaboliÊ, Sinteza i citostatska ispitivanja C-5 aril 
supstituiranih pirimidinskih derivata L-askorbinske kise-
line, mentorica: dr.sc. Silvana RaiÊ-MaliÊ, docent

Danijela Lesjak, Sinteza C-6 fluoroalkiliziranih derivata 
pirimidina za potencijalnu primjenu u pozitron emisijkoj 
tomografiji (PET), mentorica: dr.sc. Silvana RaiÊ-MaliÊ, 
docent

Gorana Petko, Utjecaj vrste SB blok kopolimera na 
modifikaciju morfoloπke strukture i udarne æilavosti PS/
PB mjeπavine, mentorica: dr.sc. Vesna Rek, red. prof.

Ivana Blaæenka, Odreivanje fluorida metodama ion-
ske kromatografije i UV/VIS spektrofotometrije, mentori-
ca: dr.sc. ©tefica Cerjan-StefanoviÊ, red. prof.

Jerko BogavËiÊ, Odabir tehnoloπkog procesa proiz-
vodnje biodizela za potrebe grada Zagreba, mentorica: 
dr.sc. Ljubica MatijaπeviÊ, izv. prof.

Toni PetriÊ, Istraæivanje cementa infracrvenom spektro-
skopijom, mentor:  dr.sc. Juraj ©ipuπiÊ, docent

Kreπimir Kekez, Elektrokemijska istraæivanja titanat-
nih nanocjevËica, mentorica: dr.sc. Mirjana Metikoπ- 
HukoviÊ, red. prof.
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NEKROLOZI

Prof.dr. sc.  Nikola Wolf
(Vojka, 4. XII. 1929.- Zagreb, 15. X. 2006.) 

Ivan Jerman, dipl. inæ.
(Zagreb, 22. XI. 1917.-Zagreb- 24. X. 2006.)

Ivan Jerman diplomirao je 1941. na kemijskom 
odsjeku TehniËkog fakulteta u Zagrebu. Nakon studija 
radio je u Carinskom laboratoriju u Zagrebu, 1943.- 
45. u privatnom poduzeÊu, 1945.- 47. u tvornici boja 
i lakova “Chromos” u Samoboru i Zagrebu, potom 
kao direktor u Glavnoj direkciji za kemijsku industriju 
Hrvatske 1947.- 49. , Biroa za unapreenje kemijske 
industrije 1959.-51. i tvornice Fotokemika 1951.- 64. 
te kao savjetnik Izvrπnog vijeÊa Sabora SRH 1964.- 
66. 
Od 1967.  direktor je Instituta za istraæivanje i razvoj 
u INA- Industriji nafte, kraÊe vrijeme direktor Tvornice 
umjetnih gnojiva u Kutini te od 1975. do umirovljenja 
1982. savjetnik u Petrokemu, organizaciji za planiran-
je i razvoj kemijske i petrokemijske industrije u Hrvats-
koj. Kao vanjski suradnik predavao je 1965.- 75. na 
Strojarsko-brodograevnom i Tehnoloπkom fakultetu, 
na kojemu je uveo predavanja iz tehnoekonomskih 
osnova projektiranja u kemijskoj industriji povezujuÊi 
tako tehniku  i ekonomiju. 
Glavno podruËje njegova rada bila je organizacija 
proizvodnje, planiranje i predinvesticijska istraæivanja 
u kemijskoj i naftnoj industriji te ekonomika tehnoloπkih 
procesa. Zasluæan je za pokretanje biltena za ke-
mijsku industriju 1950. koji je nakon godinu dana 
prerastao u Ëasopis Kemija u industriji. God. 1954.  
pokrenuo je i poseban prilog Ëasopisu, glasilo Fotoke-
mijska industrija. Radove je objavljivao u periodiËkim 
publikacijama Kemija u industriji (1952. - 2002.), In-
formator (1958.), Privredni pregled (Beograd 1958.), 
Vjesnik rada ( 1964.), zborniku Metodi kompleksnog 
nagraivanja (Beograd 1959.). Napisao je priruËnike 
Tiskarske boje i njihova primjena (Zagreb 1947.) i 
kao suautor Metode nagraivanja po jedinici proiz-
voda (Zagreb 1959.). 
Bio je Ëlan i predsjednik πahovskog druπtva “Mladost”, 
za koje je aktivno nastupao u zemlji i inozemstvu do 
1954. 

(Preneseno iz Hrvatskog biografskog leksikona, sv. 6, str. 477, 
Leksikografski zavod “Miroslav Krleæa”, Zagreb 2005.)

Od dugogodiπnjeg nastavnika Fakulteta kemijskog in-
æenjerstva i tehnologije, izvanrednog profesora u miru, 
Nikole Wolfa oprostili smo se 18. listopada 2006. 
na zagrebaËkom groblju Mirogoju. Time je iz redova 
Fakulteta zauvijek otiπao jedan cijenjeni Ëlan.

Prof. dr. sc Nikola Wolf diplomirao je na Kemijsko-
tehnoloπkom odjelu Tehnoloπkog fakulteta 1961., mag-
istrirao 1975. na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu, 
a doktorirao 1982. na Tehnoloπkom fakultetu. U zvanje 
docenta izabran je 1983., te 1989.  u zvanje izvanred-
nog profesora. 
Njegov nastavni i znanstveni rad bio je vezan za pojedi-
na podruËja organske kemijske tehnologije i to tehnologi-
je vegetabilnih ulja i derivata, povrπinsko aktivnih tvari te 
njihovog djelovanja na tekstilne materijale. Predavao je 
na dodiplomskoj nastavi predmete Tehnologija ulja i de-
rivata i Kemija tenzida, a na poslijediplomskom studiju 
kolegij Specijalni derivati tehniËkih ulja. Bio je mentorom 
velikog broja diplomskih i magistarskih radova. U okviru 
svog podruËja djelovanja u primjenskim istraæivanjima, 
ostvario je vrlo uspjeπnu suradnju s industrijom. Svojim 
znanstvenim, nastavnim i struËnim radom pridonio je 
razvoju podruËja kojima se bavio.
Kao Ëovjek profesor Wolf bio je uvijek vedar i spreman 
pomoÊi. Tu vedrinu prenosio je i na ostale, studente i su-
radnike. »esto je posjeÊivao Zavod za polimerno inæen-
jerstvo i organsku kemijsku tehnologiju nakon odlaska u 
mirovinu. Joπ prije tri tjedna susreli su ga kolege nasmi-
janog, no nenadano ga je zahvatila teπka bolest koja ga 
je zauvijek otela.
Æelimo mu reÊi hvala za brojne generacije studenata 
kojima je prenosio znanje, hvala za doprinos Fakultetu 
kroz godine njegova rada i naπemu Zavodu. Bio je dio 
fakultetskog i zavodskog æivota otkad ga pamtimo. Tako 
Êe ostati i dalje. Æivjet Êe u naπim sjeÊanjima.

Vesna Rek
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Sponzori AMACIZ-a

Popis obuhvaÊa sponzore od 28.oæujka  - 20.listopada 2006.

Zlatni sponzori (500,00 Kn i viπe)
Slava Rebrina-Wickerhauser i Milan Wickerhauser

Srebrni sponzori (200,00 - 499,00 Kn)
Goran »ubeliÊ, Zdravka KneæeviÊ, Ivan BrozoviÊ, –urica Hodzajev.

BronËani sponzori (100,00 - 199,00 Kn)
Anica LovrenËiÊ-Sabolov, Ljiljana-Marija JariÊ, FranËesko GlasnoviÊ, Tomislav MatusinoviÊ, Vlasta Vidmar, Olga 
Lahodny, Vitomir ©unjiÊ, SreÊko MatoπiÊ, Nikolaj Ukmar, Josip Pompe, AnËica ©imuniÊ, Emilija TkalËec, Nataπa 

KaliniÊ, Hrvoje ZrnËiÊ, Margita MastroviÊ, Jelena Babac-Balent, Jasenka JelenËiÊ.

»lanovi podupiratelj i  (51,00 - 99,00 Kn)
©imun Radoπ, Ljerka Musani, Darko PetroviÊ.

Svim sponzorima i podupiratelj ima najsrdaËnije zahvaljujemo!

Nakladnik: Druπtvo diplomiranih inæenjera i prijatelja  
Kemijsko-tehnoloπkog studija u Zagrebu (AMACIZ)

Uredniπtvo:  Marija Kaπtelan Macan, glavna urednica (FKIT)

                 Kruno KovaËeviÊ

                 Adi »ajeviÊ, grafiËki urednik (Dizajn Studio ADI)

Adresa uredniπtva: 

Fakultet kemijskog inæenjerstva i tehnologije,

10000 Zagreb, MaruliÊev trg br. 19

e-adresa:glasnik@amaciz.hr

Tisak: Narodne novine, Zagreb

»itajte “GLASNIK” i na web-stranicama AMACIZ-a!
web-stranice: http://www.amaciz.hr

http://www.amaciz.hr/AMACIZ/Glasnik.aspx


